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No 4. līdz 8. jūlijam biedrība «Aktīvi vecāki—Ropažu novadam» un Ropažu Kultūras un izglītības centrs organizēja 
radošas nodarbības novada pamatskolas vecuma bērniem. Nodarbībās tika iepazīti augi, spēlētas militāras spēles, 
taisīti zāļu maisījumi vannām un braukts ekskursijās. Bērni gulēja teltīs un spēlēja rotaļas, uzzināja par dzīvnieku 
patversmēm un mežu tipiem. Bērni uzsāka darbu pie sava novada bilžu kalendāra izveides. Lai augustā atkal 
atkārtotu patīkamos piedzīvojumus līdzīgā nometnē, organizatori aicina pieteikties atbalstītājus. Foto: Līga Mekša

Vasara ir piemērotākais 
laiks, lai izvēlētos veselīgu 
transporta līdzekli

7. lpp. ►

Sergejs Bižans

Valsts policija ir izbeigusi 
kriminālprocesu par 
iespējamu noziedzīgu 
nodarījumu sakarā ar Valsts 
kontroles (VK) revīziju 
Ropažu novada pašvaldībā 
2009. gadā. Tādējādi 
tiesībsargājošās iestādes ir 
noraidījušas nesaimniecisku, 
nelietderīgu vai nelikumīgu 
finanšu līdzekļu 
izsaimniekošanu pašvaldībā.

5. aprīlī Valsts policijas Rīgas 
reģiona pārvaldes Kriminālpo-
licijas pārvaldē kriminālprocess 
tika izbeigts un pieņemtais lē-
mums par minētā kriminālpro-
cesa izbeigšanu līdz šim brīdim 
nav atcelts.

Līdz ar to Ropažu novada 
pašvaldības augstāko amatperso-
nu rīcība VK revīzijas izskatītajā 
laika posmā ir bijusi tiesiska un 
pamatota, un pieļautās nepilnības 
ir novērstas.

Izbeigts 
kriminālprocess 
saistībā ar Valsts 
kontroles revīziju 
pašvaldībā

«Zinu, ka panākumi nav 
iespējami bez kļūdām, 
atbalsta un komandas darba»

9. lpp. ►

Novadā jau vairāk kā 
40 gadu veiksmīgi 
strādā zvērsaimniecības 
uzņēmums «Stirnas»

8. lpp. ►

Radošā nometne bērniem

Devītie un divpadsmitie dodas tālāk
Inga Koleča

11. jūnijā Zaķumuižas 
klubā un Ropažu Kultūras 
un izglītības centrā 
(RKIC) apliecības par 
iegūtu pamatizglītību 
tika pasniegtas 18 
Zaķumuižas pamatskolas 
un 27 Ropažu vidusskolas 
devīto klašu skolēniem.

Nedēļu vēlāk 23 skaisti, aktīvi, 
drosmīgi un par sevi pārliecināti 
Ropažu vidusskolu absolvējušie 
jaunieši atvadījās no savas skolas.

Zaķumuižas pamatskolai šis bija 
astoņpadsmitais izlaidums. Skolas 
direktore Albīne Prizeva novēroju-

si, ka šai klasei esot raksturīga spēle 
un vēlme būt zvaigznēm. Ropažu 
novada Domes priekšsēdētājs Iv-
ars Gailītis izteica cerību, ka vismaz 
daļa no jauniešiem turpinās mācī-
bas Ropažu vidusskolā un augst-
skolā. Viņaprāt, svarīgi, lai tieksme 
pēc zināšanām ir patiesa. Bet, ja 
vēlmes mācīties nav, tad arī apgūt 
kādu konkrētu amatu ir apsveicami 
un pat tālredzīgi. Klases audzinātā-
ja Inta Ozola katram absolventam 
dāvāja pa mazam simboliskam kak-
tusam — skaistus, augošus, bet jau 
ar ērkšķīšiem.

Savukārt par Ropažu devīta-
jiem vidusskolas direktore Māra 
Priede teica: «Šī klase ir kā nesa-
protama jūra — te uzbango, te at-

kal mierīga. Viņi ir radoši, dažādi 
un daudzpusīgi — sportisti, mūzi-
ķi, pulciņu un konkursu dalībnie-
ki. Ja pietiks gribas un spēka, viņi 
izdarīs visu, ko vēlēsies». Vecāki, 
bērni un direktore atzīst, ka skolo-
tāja Elita Strazdiņa skolēniem vel-
tījusi sirds siltumu, prāta gudrību 
un rādījusi pareizo ceļu, kam ne 
vienmēr jaunieši gribējuši piekrist.

Jauniešus sveica arī dziedātāja 
Evija Sloka, kuras priekšnesumā 
kopīgā dejā sadejojās devītie, viņu 
skolotāja un pat skolas direktore.

M. Priede divpadsmitajiem 
veltīja atzinīgus vārdus: «Šie jau-
nieši vienmēr bijuši ļoti atsaucīgi, 
palīdzējuši. 

No amata atstādināts
pašvaldības izpilddirektors
Sergejs Bižāns

Ārkārtas sēdē 6. jūlijā 
deputāti nolēma par 
Ropažu pašvaldības 
izpilddirektora Jāņa Baklānu 
atstādināšanu no amata.

Kā pamatojums pašvaldības 
vadītāja atstādināšanai ir nepre-
cizitātes veikto darbu uzskaitē gā-
jēju celiņa izbūvē ceļa posmā no 
Ropažu centra līdz Sociālās ap-
rūpes centram «Ropaži».

Jānis Baklāns uzskata, ka at-
stādināšana ir notikusi nelikumīgi 

un Domes lēmumu plāno pārsū-
dzēt tiesā. Viņš arī atzīmēja, ka 
nav pieļaujama situācija, ka paš-
valdība paliek bez izpilddirektora 
vai tā vietas izpildītāja, jo nav ne-
viena, kas, piemēram, būtu atbil-
dīgs par pašvaldības darbiniekiem.

Domes priekšsēdētāja viet-
nieks Ivo Skudiķis norādījā, ka 
atstādināšana notikusi, jo gājēju 
celiņa būvdarbu dokumentācijā 
tika uzskaitīti darbi, kas reāli ne-
tika veikti un informēja, ka paš-
reiz pārrunu procedūrā Domes 
priekšsēdētājs meklēs jaunu iz-
pilddirektoru.
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  Vai Jūs ikdienā bieži brauCat ar VelosiPēdu?
Aigars, z/s «Rasas» pārvaldnieks
Ikdienā nē, 
bet sestdienās 
un svētdienās 
gan. Braucu 
kopā ar ģime-
ni. Pagājušajās 
brīvdienās aiz-
braucām līdz 
Krapei un tad 
no Krapes līdz 
Augšciemam pa veco dzelzceļu Ēr-
gļi–Rīga. Tā neko gabaliņš sanāca.

Santa, strādā pašvaldībā
Brauktu, bet 
man nav 
riteņa, un vīrs 
riteni nedāvi-
na. Viņš kādu 
laiku atpakaļ 
gan ieminējās: 
«Kad pabeigsi 
skolu, nopirk-
sim tev riteni.» 
Skola ir jau pabeigta, bet riteņa 
vēl nav.

Ivars, strādā Briselē
Ne bieži. Tikai 
tad, kad ir 
tāda iespēja. 
Pārsvarā kaut 
kur kopā ar 
ģimeni.

Artis, dzīvo Zaķumuižā
Nē, nebrau-
cu ikdienā. 
Reizēm braucu 
brīvdienās. 
Dēls Reinis 
brauc ar riteni 
katru dienu, 
bet mums, 
vecākiem, nav 
īsti laika, kad 
to darīt.

Ilze, audzina bērnus
Nē. Vispār 
nebraucu. 
Man ir ritenis, 
bet tā kā man 
ir trīs bērni, 
no kuriem tā 
riktīgi brauc 
tikai viens, 
tad šobrīd 
vēl nevaram 
izmantot riteni kā drošu un ērtu 
pārvietošanās līdzekli.

Pārdomas par deputātu darbu
Tiekoties ar iedzīvotājiem sa-

pulcēs Ropažos un Zaķumuižā un 
piedaloties  jūnija mēneša Domes 
sēdē, mani pārsteidza, ka pozīcijas 
deputāti nevis spriež, kā uzlabot 
pašvaldības darbu, kādi ir tuvākie 
veicamie darbi, bet atrunājas, ka 
ir bijis pārāk īss laiks darbam. Pa-
pētot šo situāciju, redzam, ka de-
putāti strādā divus gadus un pat 
vairāk (izņemot A. Kukuli un G. 
Siliņu) un šajā laikā pozīcijas de-
putātiem vajadzēja rasties priekš-
statam par pašvaldības darbu.

Rodas pārdomas, cik ilgi tur-
pināsies iepriekšējās Domes vadī-
bas apmelošana un ķengāšana?

Sāciet taču strādāt, parādiet 
ar savu darbu, ka esat labāki, un 
es — kā novada iedzīvotājs — ti-
kai priecāšos.

Kas notika jūnija Domes 
sēdē? Atklāti sakot, tas bija tir-
gus un necieņas izrādīšana  ies-
tāžu vadītājiem. Es redzu, ka Do-
mes priekšsēdētājam būs daudz 
jāstrādā, lai kļūtu par līderi nevis 
«ielikteni».

Pirmkārt, uz Domes sēdi lē-
mumprojekti nav sagatavoti sa-
skaņā ar pašvaldības nolikumu, 
pretēja gadījumā deputāta V. Šle-
gelmilha ierosinātais lēmumpro-
jekts «Par alkohola licences pie-
šķiršanu SIA «Tamir»» nemaz 
nenonāktu līdz Domes sēdei, 
jo šis jautājums nav pašvaldības 
kompetencē un ir pretlikumīgs.

Otrkārt, par lēmumprojektu 
«Stāvlaukumu izbūve Ropažos 

pie daudzstāvu mājām» pozīci-
jas deputāti Domes sēdē nobal-
soja pret, kaut gan stāvlaukumu 
izbūve bija saskaņota ar būvvaldi, 
sagatavota tāme un pieņemts po-
zitīvs finanšu komitejas lēmums. 
Debašu laikā Domes priekšsēdētā-
jam I. Gailitim bija priekšlikums, 
kuru pozīcijas  deputāti nemaz 
neuzklausīja, parādot necieņu pret 
priekšsēdētāju.

Treškārt, lēmumprojektu «Par 
izmaiņām štatu sarakstos» (bija 
paredzēta vakance sociālais dar-
binieks, bet, ņemot vērā sociālo 
darbinieku noslogotību, vajadzēja 
veikt izmaiņas, paredzot sociālās 
palīdzības organizatora štata vie-
tu) skatīja finanšu komitejā, kur 
sociālā dienesta vadītāja ļoti de-
talizēti izskaidroja  par izmaiņu 
nepieciešamību, kā arī šo jautāju-
mu pārrunāja sociālo jautājumu 
komitejā, bet pozīcijas deputāti 
nobalsoja pret šīm izmaiņām, ig-
norējot likumus.

Uzrunāšu jūs, pozīcijas depu-
tāti, kur ir jūsu godīgums, sirds-
apziņa un pašcieņa?

Taču, neskatoties uz to, es uz-
skatu, ka jums ir iespējas augt un 
kļūt par deputātiem, kurus iedzī-
votāji cienīs. Novēlu, lai jūs kļūtu 
par personībām, kuriem ir savs 
viedoklis, kuri nebaidās to pa-
teikt skaļi un balsot pēc pārlie-
cības, domājot par novada iedzī-
votājiem.

Ropažu novada Domes  
deputāts Antons Cibuļskis

Mācāmies lidot
30. maijā bērnudārzā «Anne-

le» izšķīlās četrpadsmit cīrulēni 
un uzsāka pirmos mēģinājumus 
lidošanā. Apmēram desmit no 
viņiem 2. jūlijā jau lidos prom 
no ligzdas uz «Ropažu cīruli 
2011».

«Annelē» klausījāmies skais-
tajās cīruļu dziesmās: par pūķī-
ti, kurš reiz būs slavens dejotājs, 
par lācēnu muzikantu, kurš visu 
dienu, cik vien spēj, dziesmas 
dzied un diriģē, un par citiem 

labiem zvēriem. Koncertā pieda-
lījās: Līvija Mētra Mekša, Elīna 
Kalniņa, Ance Evelīna Klētnie-
ce, Ronalds Paseks, Kerija Ilgaža, 
Anete Santa Grāmatiņa, Evelī-
na Estere Matjuškina, Elizabe-
te Damska, Anete Muceniece, 
Katrīna Liepiņa, Rota Gunde-
ga Klētniece, Rebeka Kolgāno-
va, Polīna Ieva Zīriņa un Deni-
ja Fedotova.

Mūzikas skolotāja  
Dace Bleikša

Daiga Jokste

Bija 1921. gada 1. jūlijs, 
Lūšu ģimenē pie Igaunijas 
robežas, Ipiķu pagastā, 
piedzima meitiņa — Valija. 
Valija bija vecākā no trīs 
bērniem. Valijas bērnība 
pagāja lauku darbos, kas 
tiek darīti dziedot. Jau 
no 6 gadu vecuma, kā jau 
visiem, bija jāiet ganos 
un jārušinās pa dārzeņu 
vagām. No agras bērnības 
Valija sadraudzējās ar Hariju 
Liepiņu, viņu ceļi nereti 
krustojās arī tad, kad Harijs 
bija Dailes teātra aktieris.

Valijas tēvs bija latviešu strēl-
nieks, kurš Ziemassvētku kaujās 
no Tīreļu purva uz saviem ple-
ciem esot ievainotos laukā nesis 
un par to ticis apbalvots ar Svētā 
Jura krustu, līdz ar to sevi ierak-
stot tajos sarakstos, kurus 1949. 
gada 25. martā izsūtīja. Valijas 
tēvs līdzi paņēmis vien dziesmu 
grāmatu. Valiju paglābis tas, ka 
viņa jau bija precējusies ar Egilu 
Upenieku, kurš  bija iesaukts Sar-
kanajā armijā, bet kurš patiesībā 
bija Latvijas Armijas Rīgas 6. kāj-
nieku  pulka pulkveža Viļa Upe-
nieka dēls. Vilis Upenieks atbrī-
voja Rīgu no bermontiešiem. Bija 
apbalvots ar Lāčplēša, Triju Zvaig-
žņu ordeni un Viestura ordeni.  
Kā saka Valija: «Par laimi, šo fak-
tu nezināja kaimiņi, tad mēs arī 
būtu tajā vagonā nonākuši.» Va-
lijas tēvs no Sibīrijas neatgriezās, 
bet mamma ar brāli un māsu tika 
atpakaļ, taču ne jau savās mājās.

Lasot pirmās atkāpes, rodas 
jautājums, kas tā par Valiju? Un 
kādēļ tāds raksts? Varētu teikt, ka 
atbilde ir gaužām vienkārša, bet 
tā nav, jo skolotājas Valijas Upe-
nieces dzīves ritums nemaz tik 
vienkāršs nav. Kādēļ tāds raksts? 
Tādēļ, ka mūsu novadā dzīvo sko-
lotāja Valija Upeniece, kura šova-
sar sagaida savu 90. gadskārtu.

Skolotāja Valija, kā visi pie-
raduši viņu saukt, par skolotāju 

kļuva nejauši. Skolotājas profesi-
ja nebūt nebija dzīves aicinājums. 
Valijas vīrs Egils strādāja Dobeles 
rajona Krimūnu pagastā par ag-
ronomu. Arī Valijai bija agrono-
ma izglītība. Krimūnu skolas di-
rektore uz laiku palūdza aizvietot 
mājturības un bioloģijas skolotā-
ju vietējā skolā. Skolā tika izvei-
dots jauno dabas draugu pulciņš. 
Ar bērniem kopā ap skolu  izvei-
dots augļu dārzs, iekopta skolas 
apkārtne, tam neiztērējot ne ka-
peiku. Bet skolotāja Valija saka, 
ka Zemgales māls viņai pie sirds 
neesot gājis, kaut gan uz padarīto 
pat no Maskavas skolotāju avīzes 
braukuši skatīties.

1958. gadā skolotāja pārcēlās 
uz Ropažiem. Tiesa gan, kad vi-
ņai piedāvāja darbu Ropažu sko-
lā, Valijas kundze to sasaistīja ar 
tiem Ropažiem (staciju Ropaži), 
kas bija pie Garkalnes. Liels bija 
pārsteigums, kad atklājās, ka tas 
ir pavisam cits pagasts. Bet neko 
darīt, izvēle izdarīta, jāsāk strā-
dāt Ropažu skolā. Pirmajā gadā 
Valija dabūja audzināmo klasi ar 
44 skolēniem, no kuriem 3 bija 
trešgadnieki, bet 5 — otrgad-
nieki. Visi esot izauguši krietni 
darba darītāji. Pēc pāris gadiem 
sāka strādāt par direktora viet-
nieci. Par vietnieci nostrādāja 7 
gadus, bet tad no šī amata nācās 
atteikties, jo Valija nebija partijā 
un viņas vecāki bija izsūtītie. Va-
jadzēja vai nu stāties partijā, vai 
palikt tikai par skolotāju. Valija 
palika kā skolotāja, vadot dažā-
dus pulciņus un aktivitātes. Īpa-
ši atmiņā palicis konkurss «Mēs 
Tavi saimnieki, zeme», kurā  Ro-
pažu vidusskolas bērni Latvijas 
mērogā ieņēmuši pirmo vietu 6 
reizes pēc kārtas. Lieli aktīvisti 
esot bijuši Vilnis Bleija un Maija 
Teikmane. Arī ar lietišķās mākslas 
pulciņu pa visu Padomju Savienī-
bu izbraukāts, tur aktīvi darbojās 
Inese Daukšte un Biruta Erman-
sone. Skolotājas Valijas vadībā 
skolas bioloģijas kabinets bijis 
labāk aprīkotais kabinets Latvijā, 
jo bija savākti ķērpju, reto aļģu, 

sūnu un daudzu citu reto sugu 
herbāriji. Diemžēl viss tika iznī-
cināts, jo bioloģijas kabineta vietā 
iekārtoja krievu valodas kabinetu.

Valijas Upenieces zināšanas 
pamanīja un novērtēja Izglītības 
ministrijas Pedagoģijas zinātnis-
kajā institūtā, kur viņu aicināja 
strādāt zinātniskajā darbā. Vali-
jas Upenieces vadībā tapa skolas 
grāmatas dabas zinībās, bioloģijā, 
darbmācībā. Paralēli skolotāja tur-
pināja darbu Ropažu skolā. Sko-
lotāja smaidot saka, ka par labu 
darbu Zinātniskajā institūtā esot 
dabūjusi 3 nedēļu ceļojumu pa 
Volgu ar lepnu kuģi. Tas esot bi-
jis viens burvīgs ceļojums.

1991. gadā skolotāja aktīvi 
pievērsās Mazpulkiem. Atjauno-
ja ne tikai 405. Ropažu mazpulku, 
kļūstot par tā vadītāju, bet arī ci-
tus Mazpulkus visā Latvijā. Maz-
pulcēni aktīvi darbojās dārzko-
pībā, Latviešu tautas mākslā un 
mājturībā. Ropažu mazpulki pie-
dalījās mazpulku skatēs un vien-
mēr izcēlās ar bagātīgo eksponā-
tu klāstu, tērpušies sava novada 
tautas tērpos.

Kā bija tajos gados, kad sko-
lotāja Upeniece strādāja Ropažu 
skolā, mana paaudze nezina, par 
to varam spriest tikai pēc nostās-
tiem, bet Mazpulki gan mums 
nav sveši, ļoti daudzi no mums 
tajos aktīvi darbojušies, un sko-
lotāja atceras mūs visus. Šobrīd 
skolotāja dienas pavada aktīvi, 
sekojot līdzi norisēm Latvijā un 
novadā, daudz lasot, un atmiņās 
pārcilājot dzīves ritumu. Visas 
pārdomas tiek fiksētas skolotājas 
dienasgrāmatā, bez tās nav iedo-
mājama neviena diena.

Darbu Ropažu vidusskolā Va-
lija beidza 2002. gadā. Valija Upe-
niece ir apbalvota ar Triju Zvaig-
žņu ordeņa zelta goda zīmi par 
Valstisku jaunatnes audzināšanu. 
Ir Ordeņa brālības biedre. Valija 
Upeniece ir arī Latviešu biedrī-
bas Skolotāju kluba goda biedre.

Daudz laimes, veselības un vēl 
daudz gaišus gadus vēlam sko-
lotājai!

Vallijai Upeniecei — 90



Ropažu Vēstis
jūlijs, 2011 ziņas  3

  Īsumā

muceniekos vāks 
lielgabarīta atkritumus
Pašvaldība organizē otro lielga-
barīta atkritumu savākšanas ak-
ciju. 23. un 24. jūlijā Mucenieku 
iedzīvotāji tiek aicināti atbrīvoties 
no visiem lielajiem atkritumiem: 
vecām mēbelēm, elektriskām un 
saimniecības iekārtām, dēļiem, 
u.c. Akcija ir bezmaksas, sīkāka 
informācija pa tālruni 29477460.

izmaiņas pārtikas paku 
saņemšanā trūcīgajiem
No 1. jūlija ES pārtikas pakas var 
saņemt arī personas (ģimenes), 
kuru ienākumi uz katru ģimenes 
locekli pēdējo triju mēnešu lai-
kā nepārsniedz 150 latus mēnesī. 
Pārtikas pakas var saņemt Sociā-
lajā dienestā, sīkāka informācija 
pa tālruni 67186491.

«tele2» sakaru pakalpojumi 
uzlabosies jau jūlijā
Zaķumuižā pēc iedzīvotāju prasī-
bas tika demontēta sakaru ante-
na, kas atradās uz daudzdzīvokļu 
mājas jumta, līdz ar to daļā Zaķu-
muižas nav «Tele2» sakaru pārklā-
juma. SIA «Tele2» ieviešanas daļas 
vadītājs Māris Drevinskis skaidro, 
ka, lai risinātu radušos situāciju, ir 
uzsākti jaunas bāzes stacijas būv-
darbi, kura sāks darboties 10. jūlijā. 
M. Drevinskis arī informēja, ka ir 
uzsākti darbi pie jaunas bāzes sta-
cijas celtniecības Silakrogā.

Pašvaldības policijas 
paveiktais jūnijā
Jūnijā Pašvaldības policija ir iztei-
kusi 30 brīdinājumus par pārkā-
pumiem, izskatījusi 4 iesniegumus, 
saņēmusi 71 un devusies uz 64 
izsaukumiem, sastādījusi 6 admi-
nistratīvā pārkāpuma protokolus, 
3 iedzīvotājus nogādājusi mājās al-
kohola reibumā, 8 auto vadītājiem 
pārbaudīti dokumenti, pārbaudīta 
2 būvdarbu likumība, pārbaudīts 
viens tirgotājs, 4 personas aiztu-
rētas personības noskaidrošanai, 
viens cilvēks nogādāts Salaspils 
policijas iecirknī, 2 reizes pielietoti 
speclīdzekļi, pieņemti 14 paskaid-
rojumi, 46 cilvēkiem pārbaudīti 
personu apliecinoši dokumenti, 
sastādīti 6 apsekošanas akti, vie-
nu reizi paziņots vetfeldšerim 
par klaiņojošiem vai bīstamiem 
suņiem, 3 reizes sastādīti protokoli 
par dzīvnieku turēšanas, labturības 
noteikumu pārkāpšanu, sameklēti 
divu bērnu vecāki, vienā pasāku-
mā nodrošināta kārtība, sešas rei-
zes sniegta palīdzība, vienu reizi 
atrastas sprāgstvielas vai konfiscēti 
ieroči, trim nepilngadīgajiem uz 
laiku aizturētas automašīnas, iz-
braukts uz vienu ugunsgrēku.

Publicitātes foto

Pabeigti daudzdzīvokļu mājas renovācijas darbi
SIA «Vilkme» un SIA «MI-

KOR» 30. maijā parakstīja pie-
ņemšanas–nodošanas aktu par 
paveiktajiem projekta «Daudzdzī-
vokļu dzīvojamās ēkas Vidzemes 
8, Zaķumuižā, energoefektivitātes 

pasākumi» būvdarbiem.
Pašlaik SIA «Vilkme» vēl sa-

skaņo projekta realizēšanas doku-
mentāciju ar Latvijas investīciju 
un attīstības aģentūru.

Ēkas renovācija tika iesākta 

2010. gada oktobrī un līdz Zie-
massvētkiem tika paveikta lielā-
kā daļa darbu. Ziemā būvdarbi 
tika pārtraukti, bet aprīlī atsākās 
un tika pabeigti maijā, kā arī bija 
plānots.

Vidzemes 8 mājas kopskats pirms un pēc renovācijas darbu veikšanas.

Zaķumuižā turpinās māju renovācija
Aprīļa beigās iesākās mājas 
«Straumēni 1» renovācijas 
process. Māja «Straumēni 
1», tāpat kā māja Vidzemes 
prospektā 8, piedalās Eiropas 
Reģionālās attīstības fonda 
(ERAF) līdzfinansētajā 
aktivitātē «Daudzdzīvokļu 
māju siltumnoturības 
uzlabošanas pasākumi».

Pamatojoties uz mājas «Strau-
mēni 1» doto pilnvarojumu, SIA 
«Vilkme» valdes loceklis Valdis 
Šīrants 24. martā noslēdza līgumu 
nr. L–DMS–11–0092 ar LIAA par 
projekta īstenošanas uzsākšanu. 
Aprīlī notika būvdarbu iepirku-
ma konkurss, kurā uzvarēja SIA 
«MIKOR» un SIA «Būvuzņēmums 
NR», ar kuru pēc Lieldienām no-
slēdza līgumu. Būvnieki nekavē-
joties uzsāka renovācijas darbus, 
un pašlaik ēkai jau ir nosiltināts 
cokols, nomainīti logi un uzsāk-
ti ēkas fasādes siltināšanas darbi.

Daudzdzīvokļu dzīvojamā ēka 

«Straumēni 1» ir piecu stāvu māja 
ar 30 dzīvokļiem, kas ekspluatāci-
jā nodota 1982. gadā. Siltināšanas 
projekta īstenošanas ietvaros pare-
dzētas vairākas aktivitātes:

— Logu pilnīga nomaiņa un 
kāpņu telpas remonts. Ēkas logu 
un durvju aiļu papildus siltināšana.

— Pagraba pārseguma (gries-
tu) siltināšana.

— Ēkas fasādes sienu un bē-
niņu stāva pārseguma un ārsienu 

savienojuma mezgla siltināšana.
— Ēkas apmales–cokola reno-

vācija un siltināšana.
— Ēkas piektā stāva pārsegu-

ma (bēniņu) siltināšana un jumta 
seguma ieklāšana uzjumteņiem.

— Ārdurvju un vējtvera durv-
ju nomaiņa.

— Apkures un karstā ūdens 
cauruļvadu nomaiņa un siltinā-
šana pagrabstāvā.

— Apkures stāvvadu, radia-
toru maiņa un proporcionalitātes 
mērītāju uzstādīšana ar nolasīša-
nas sistēmu.

Renovācijas projekta kopē-
jās izmaksas ir 123 tūkstoši latu. 
ERAF plānotais līdzfinansējums ir 
50 831 lats. Projekta kreditēšanu 
veic  a/s «SEB banka». Darbus ie-
cerēts pabeigt vasaras beigās.

Jaunas iespējas 
mākslas skolā
Ropažu mūzikas un mākslas 
skolas mākslas nodaļas vadītāja 
Gunta Darbvare

Skolā un mākslas studijās 
ir iespējams apgūt iemaņas 
jaunākajās tehnoloģijās 
datorgrafikā, dizainā, foto 
un arī senākajos arodos — 
keramikā, veidošanā, 
zīmēšanā, gleznošanā.

Pateicoties ES atbalstam lau-
ku attīstībai, skolai ir iespēja 
uzlabot mācību darba kvalitā-
ti vienā no mūsu darbnīcām. Ir 
iegādāta keramikas virpa, kera-
mikas trauku glazēšanas kame-
ra un darbagalds. Pēc projekta 
«Pamatlīdzekļu uzstādīšana Ro-
pažu mūzikas un mākslas skolas 
«Rodenpois» keramikas darbnī-
cā» realizācijas darbnīcā pieej-
ams mūsdienu prasībām atbils-
tošs tehniskais nodrošinājums. 
Tādējādi dota iespēja mākslas 
skolas profesionālās ievirzes iz-
glītības programmas audzēkņiem 
un keramikas studijas dalībnie-
kiem apgūt jaunas prasmes uz-
labotā un sakārtotā vidē.

Iekārtas piegādāja un uzstā-
dīja firma «Akmens Pulss». Ko-
pējās projekta  izmaksas ir 1850 
lati, no kurām 692 lati ir Ropažu 
pašvaldības finansējums.

Kriminālprocesa likuma nor-
mas neuzliek obligātu pienākumu 
nosūtīt paziņojumu par krimi-
nālprocesa izbeigšanu, jo Ropa-
žu novada pašvaldība netika at-
zīta par cietušo un personu, kurai 
bija tiesības uz aizstāvību, līdz ar 
to lēmuma kopija pašvaldībā tika 
saņemta tikai jūnijā pēc speciāla 
pieprasījuma.

Atgādinām, ka 2010. gada 
26. aprīlī Valsts kontrole (VK) 
nāca klajā ar revīzijas ziņojumu 
«Rīcības ar mantu un finanšu lī-

dzekļiem likumību Ropažu nova-
da pašvaldībā, veicot pašvaldības 
funkcijas», kuru veica valsts revi-
dente–juriste Halina Bila un valsts 
revidents Roberts Jumiķis.

Likumības revīzija Ropažu no-
vada pašvaldībā tika veikta par 
laika posmu no 2005. gada 1. jan-
vāra līdz 2009. gada 31. maijam. 
Revīzijas ziņojuma secinājumos 
VK rakstīja: «Revidējamajā laika 
posmā Ropažu novada pašvaldī-
bas rīcība ar mantu un finanšu 
līdzekļiem nav bijusi atbilstoša 
normatīvajos aktos par publiska-

jiem iepirkumiem un par rīcību 
ar pašvaldības mantu noteiktajam, 
kā rezultātā ir pieļauti pārkāpu-
mi zemes piešķiršanā, nekustamo 
īpašumu iznomāšanā un atsavinā-
šanā, savukārt, veicot iepirkumus, 
pieļauts nepamatots valsts un paš-
valdības līdzekļu izlietojums Ls 
321 063 (bez PVN) apmērā.»

Pēc ziņojuma VK valsts kon-
troliere Ingūna Sudraba bija no-
sūtījusi iesniegumu Valsts policijai 
un tika uzsākts kriminālprocess 
pēc krimināllikuma 317. panta 
«Dienesta pilnvaru pārsniegšana».

Izbeigts kriminālprocess saistībā 
ar Valsts kontroles revīziju pašvaldībā
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  Īsumā

novada turnīrs 
tenisā iesācējiem
18. jūnijā Ropažu tenisa kortos 
notika novada atklātais turnīrs 
tenisā iesācējiem ar spēļu piere-
dzi līdz 2 gadiem. Sacensībās pie-
dalījās 11 sportisti no Ropažiem, 
Ikšķiles, Ogres, Zaķumuižas un 
Rīgas. Savās apakšgrupās labākie 
bija S. Gerasimovs, M. Pavlovskis 
un D. Vološins. Turnīra uzvarētājs 
ir Mārtiņš Pavlovskis (Ikšķile), 2. 
vieta — Sergejs Gerasimovs (Rīga), 
3. vieta — Deniss Vološins (Rīga).

aizvadīts pludmales 
volejbola 1. posms
19. jūnijā notika pludmales volej-
bola turnīra 1. posms, kurā star-
tēja 7 pāri. Lai saglabātu interesi 
spēlēt visus posmus, tika nolemts, 
ka  kopvērtējumā tiks apbalvotas 
1. un 2. vietu ieguvušās komandas, 
savukārt 3. vietas balva — bumba 
— tiks iegūta izlozē starp dalībnie-
kiem, kas nav tikuši pirmajās divās 
godalgotajās vietās, bet piedalīju-
šies visos 3 posmos. Nākamais 
posms notiks 24. jūlijā 15:00.

sporta centra 
darba laiki vasarā
Ropažu sporta centrs līdz 31. 
augustam ir atvērts darbadienās 
9:00 — 22:00, brīvdienās 9:00 —  
21:00. Savukārt Zaķumuižas sporta 
zāle apmeklētājiem atvērta pirm-
dienās, trešdienās, piektdienās no 
9:00 līdz 22:00, bet svētdienās no 
10:00 līdz 21:00. Teniss skolēniem 
notiks trešdienās 16:00 un piekt-
dienās 17:00. Zaķumuižas sporta 
zāle vasaras periodā brīva īrei, 
nodarbību nav. Ar Ropažu sporta 
zāles noslogojumiem vasaras pe-
riodā var iepazīties www.ropazi.lv.

maratonā piedalās arī 
mucenieku iedzīvotāji
Mucenieku iedzīvotāji palikuši 
aktīvi un piedalās sporta aktivitā-
tēs ne tikai novadā, bet arī ārpus 
tā. Lai pārbaudītu savus spēkus, 
šogad arī Mucenieku iedzīvotāji 
piedalījās Rīgas maratonā. Signe 
Strautniece, Andris Strautnieks, 
Gvido Pauliņš un Juris Pau-
liņš noskrēja 5 km distanci, bet 
Kaspars Dičmanis izmēģināja 
spēkus un pieveica 21 km distanci.

notikušas pirmās 
veikborda sacensības
18. jūnijā sporta kompleksā «333» 
ar pirmajām Latvijā veikborda sa-
censībām kabeļparkā tika atklāts 
«333 Veikparks». Sacensībās pie-
dalījās Latvijas vadošie veikbor-
disti, rādot trikus uz ūdens un 
speciāli būvētām konstrukcijām.

Līga Mekša

Pie komunistiskā genocīda 
upuriem veltīta pieminekļa 
Ropažos 14. jūnija vakarā 
pulcējās skarbos Baigā gada 
notikumus izdzīvojušie 
novadnieki, lai pieminētu tos 
latviešus, kurus nepamatoti 
nogalināja, kuri mira bada 
nāvē un tika spīdzināti 
koncentrācijas nometnēs.

Pie pieminekļa runu teica Ro-
pažu Kultūras un izglītības cen-
tra pasākumu organizators Pēteris 
Rozītis, dziesmas atcerei izpildī-
ja Andrejs Planders no Biedrības 
«Rodenpoys» un Jānis Zuters no 
kora «Ropaži». Ropažu vidussko-
las vēstures skolotāja Velga Rot-
berga–Bleija savā runā uzsvēra 
un aicināja vecākus un vecvecā-
kus saprast, ka šobrīd ir ļoti sva-
rīgi gadu no gada pie pieminekļa 
14. jūnijā un 25. martā pulcēt arī 
bērnus un jauniešus, jo viņi ir tie, 
kuri nesīs mūsu vēsturi paaudžu 
paaudzēm.

Pēc piemiņas brīža goda viesi 
tika aicināti uz sarunām pie tējas 

Piemin komunistiskā genocīda upurus

Labi rezultāti drifta sacensībās
Olafs Ezertēvs

28. maijā ar vērienīgu 
pasākumu Biķernieku sporta 
bāzē tika atklāta sezona 
Latvijas drifta čempionātam 
PRO klasē un vienlaicīgi 
notika arī Austrumeiropas 
(EEDC) drifta čempionāta 
otrais posms, kurā dalību 
bija pieteicis 31 sportists 
no vairākām valstīm — 
Latvijas, Lietuvas, Igaunijas, 
Baltkrievijas, Krievijas, 
Zviedrijas un Somijas.

Ropažu komandu «R1» šo-
gad pirmajā posmā pārstāvēja trīs 
sportisti: Elvijs Ķezis, kurš sacen-
sībās piedalījās ar driftā vēl nere-
dzētu automašīnu Rover MG 45, 
Raivo Mužiks, kurš brauc ar Nis-
san Silvia S13, un Edmunds Ērglis, 
kurš šogad brauc ar BMW 340. 31 
dalībnieka konkurencē ropažnie-
ki uzrādīja ļoti augstus rezultātus. 
Pēc kvalifikācijas Raivo, kuram no 
ropažniekiem ir lielāka pieredze 
braucot PRO driftā, ieņēma augsto 
7. vietu, Edmunds, kuram nav tik 
liela pieredze braukt un šī viņam 
ir pirmā sezona PRO drifta čem-
pionātā, ieņēma 9. vietu, bet Elvijs, 
kuram arī šī ir pirmā sezona PRO 
drifta čempionātā ar pilnīgi jaunu 
mašīnu, ieņēma 15. vietu.

Līdz ar to visi sportisti kvalifi-
cējās tālāk tandēmu braucieniem. 
Pirmais uz starta stājās Elvijs Ķe-
zis, kuram bija jābrauc kopā ar 
Gati Lapānu, kurš kļuva par uz-
varētāju EEDC 1. posmā Minskā. 
Pretinieks — viens no stiprāka-
jiem, kā arī rezultātā šo sacensību 
2. vietas ieguvējs. Elvijs diemžēl šo 
tandēmu braucienu zaudēja, tomēr 
cīņa bija ļoti laba un mazliet pie-
trūka, lai tiktu tālāk. Arī pagājušā 
gada EEDC kopvērtējuma čempi-
ons Kristaps Blušs atzina, ka El-
vijs sevi vēl tikai parādīs, jo šogad 
brauc pārliecinoši un ir arī atradis 
savu mašīnu. Pats Elvijs pēc pasā-
kuma atzīst: «Kopumā pasākums 
izdevies, daudz dalībnieku — gan 
vietējie, gan ārzemnieki. Pasāku-
ma organizētības ziņā viss noti-
ka raiti, bez lielām aizķeršanām. 

Man kā dalībniekam bija intere-
santi skatīties tandēma braucie-
nus. Pats ar savu sniegumu esmu 
apmierināts, 31 dalībnieka kon-
kurencē iegūta 15. vieta ir gana 
labs rezultāts, ņemot vērā to, ka 
mašīna bija braucama tikai sacen-
sību dienā.»

Arī Edmundam Ērglim tandē-
mu braucienos pretī stājās spēcīgs 
konkurents, kuram viņš piekāpās, 
un rezultātā palika 7. vietā. Vienī-
gais no ropažniekiem, kurš turpi-
nāja cīņas, bija Raivo Mužiks. Lai 
arī pirmajā tandēmā, kur pretī stā-
jās spēcīgs Igaunijas sportists, Rai-
vo bija labāks un turpināja cīņu, 
jau nākamajā braucienā viņš cīnī-
jās ar Jāni Eglīti, kurš uzvarēja gan 
Latvijās PRO drifta posmā, gan arī 
EEDC otrajā posmā, un zaudēja 
viņam, gūstot augsto 5. vietu.

tases Ropažu Kultūras un izglī-
tības centrā. Kora «Ropaži» da-
lībnieki īpaši šai dienai bija sa-
gatavojuši un izrādīja muzikālu 
teātra izrādi «Laimes lāci mek-
lējot», kuras pirmizrādi varējām 
skatīt janvārī.

Atnākušie deportācijās cietušie 
ļaudis izteica lielu neapmierinā-

tību par Ropažu novada Domes 
priekšsēdētāja Ivara Gailīša ne-
ierašanos uz piemiņas brīdi pie 
pieminekļa.

Jāpiebilst, ka tieši šajā dienā 
Ropažu novada Domē notika ko-
miteju un komisiju sēdes.

1941. gada 14. jūnija depor-
tācijās cieta 15 425 Latvijas ie-

dzīvotāji (latvieši, ebreji, krievi, 
poļi), tajā skaitā 3751 bērns ve-
cumā līdz 16 gadiem. Izsūtīšanas 
laikā vīriešus atšķīra no ģimenēm 
un aizdzina uz gulaga nometnēm, 
kur daudziem piesprieda augstā-
ko soda mēru, bet citus sodīja ar 
ilgstošu ieslodzījumu koncentrā-
cijas nometnēs.

Ziedu nolikšana pie Komunistiskā genocīda upuru piemiņas pieminekļa. Foto: Līga Mekša

Foto: Olafs Ezertēvs

Viņiem raksturīga patstāvī-
ba, prasme spriest, lemt un ne-
baidīties paust savas domas. Šajā 
klasē ir nopietni sportisti, izcili 
mūziķi, kas pārstāv novadu un 
mūsu valsti ārvalstīs. Viņi ir pil-
ni radoša gara, un esmu pārlieci-
nāta, viņi nesīs godam savas ģi-
menes, novada un valsts vārdu». 
Viņa īpaši atzīmēja Eviju Tuki-
šu, kura absolvējusi ar teicamām 
sekmēm un kurai tika svinīgi pa-
sniegts Ministru prezidenta Valda 
Dombrovska atzinības raksts, un 
Jāni Pogu, kurš ir uzņemts Dāni-
jas augstskolā.

RKIC vadītāja Sanita Megere–
Klevinska un kultūras darba or-
ganizatore Līga Mekša aktīvajiem 
12. klases jauniešiem — Olafam 
Ezertēvam, Evijai Tukišai, Baibai 
Bukevičai, Sabīnei Muceniecei, Ri-
tai Urtānei, Kristīnei Verzei, Da-
nai Smirnovai, Jānim Pogai, Ar-
tim Dzenim un Jānim Dzenim 
— pateicās par brīvprātīgi iegul-
dīto darbu sabiedrisko aktivitāšu 
organizēšanā un norisē. Viņas vē-
lēja jauniešiem radīt un izbaudīt 
daudz skaistu laimes brīžu — iz-
peldēties naksnīgā jūrā, paraudāt 
spilvenā par pirmo mīlestību, ap-
ēst pirmo saldējumu vasarā.

Devītie  
un divpadsmitie 
dodas tālāk
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Deputāti tur doto vārdu,  
regulāri tiekoties ar iedzīvotājiem
Eva Haberkorne–Vimba

27. un 30. jūnija vakari 
aizvadīti sarunās starp 
novada iedzīvotājiem 
un deputātiem. Tikšanās 
tika organizētas gan 
Ropažos, gan Zaķumuižā. 
Iespējams pateicoties jauna 
priekšsēdētāja ievēlēšanai 
vai varbūt siltajam 
laikam, abas tikšanās bija 
labi apmeklētas, par ko 
priecājās gan Ivars Gailītis, 
gan sabiedrisko attiecību 
speciālisti, kas mudināja 
iedzīvotājus uz sarunām.

Lai iedzīvotāji labāk izprastu 
politisko situāciju, deputāti snie-
dza nelielu skaidrojumu par eso-
šo situāciju un savu nostāju tajā. 
Visi atnākušie īsos vārdos vērtēja 
pārmaiņas un komentēja to pozi-
tīvo vai, tieši pretēji, negatīvo ie-
tekmi uz turpmāko darbu novada 
attīstībai. Raimonds Skrebs situā-
ciju raksturoja: «Ja ir pārmaiņas, 
tad tām jābūt ar skatu un vīziju, 
ko ir vēlme sasniegt. Jo salauzt 
ir viegli, taču celt ir daudz reižu 
grūtāk. Man nav skaidri iemes-
li, kāpēc radās vēlme šādām pār-
maiņām. Es neatbalstu pārmaiņas 
pārmaiņu pēc. Jo līdzšinējā vadība 
arī krīzes laikā strādājusi pozitīvi, 
no krīzes izejot ar plus zīmi.» Lai 
arī viedokļi ļoti krasi atšķīrās po-

litiskajos jautājumus, saimniecisko 
jautājumu risināšanā bija daudz 
lielāka vienprātība un vēlme ko-
pīgi meklēt risinājumus.

Kā jau allaž, iedzīvotāji jautāja 
gan par satiksmes uzlabojumiem 
novadā, gan privāto teritoriju uz-
turēšanu kārtībā. Pastiprināta in-
terese tika izrādīta par policijas 
darba kvalitāti, kas rada bažas 
un aizdomas iedzīvotājiem. Ie-
dzīvotājus interesēja, cik naudas 
ienācis pašvaldības budžetā, so-
dot neapzinīgākos novadniekus 
par teritorijas nesakopšanu. Atbil-
de neizskanēja. Viens no disku-
sijas uzvedinošiem jautājumiem 
bija par mobilo sakaru nodroši-
nājumu un tā kvalitāti, kā arī par 
kabeļtelevīzijas kvalitāti un no-
drošinājumu Zaķumuižā un tās 
apkārtnē. Klātesošie apliecināja 
«Tele2» mobilo sakaru pārklāju-
ma neesamību. Aktuāli iedzīvotā-
jiem šķiet jautājumi par interešu 
izglītības nodrošinājumu un tā 
daudzveidības paplašināšanu, lai 
tā neaprobežotos tikai ar «dzie-
dāšanu un dejošanu». Silakroga 
iedzīvotāji jau 3. reizi pēc kārtas 
aktualizēja aptiekas nepiecieša-
mību, aicinot deputātus un jauno 
vadību rast risinājumu problēmas 
novēršanā.

Iedzīvotāji novadā ir dažādi, 
arī sarunas tēmas un intensitāte 
ir atšķirīga starp iedzīvotājiem un 
deputātiem Zaķumuižā un Ropa-

žos. Ropažos izskanēja ļoti dros-
mīgi jautājumi, kā, piemēram, 
vai Ivars Gailītis savu ievēlēšanu 
priekšsēdētāja amatā vērtē kā go-
dīgu? Uz ko zālē sēdošie saņēma 
apstiprinošu atbildi.

Deputātu dotie solījumi: Iz-
glītības, kultūras un sporta ko-
mitejas priekšsēdētāja Klaudija 
Terēza Hēla sola izstrādāt izglītī-
bas stratēģiju novadā, Valdis Vu-
cens sola intensīvi strādāt un vir-
zīt attīstības plāna izstrādi, Ivars 
Gailītis sola pilnībā savest kārtī-
bā ceļa posmu no Bajārkroga līdz 
Bajāriem, kas zālē izraisa aplau-
sus, Vladislavs Šlēgelmilhs sola ar 
smiltīm nodrošināt bērnu spēļu 
laukumu smilšu kastes Silakrogā, 
Sanita Megere–Klevinska sola pa-
plašināt interešu izglītības daudz-
veidību novadā, Sarmīte Šukste 
un Lija Lidija Batarevska sola, 
ka sociālās komitejas darbu ne-
ietekmēs domes vadības priori-
tāšu maiņa.

Lai arī kādas ir deputātu sav-
starpējās attiecības, Ropažu un 
apkārtnes iedzīvotāji rosināja vi-
sus deputātus rast sevī spēku un 
vienoties kopīgam darbam. Vairā-
ki atnākušie aicināja jauno priekš-
sēdētāju Ivaru Gailīti par pirmo 
padomnieku izvēlēties Antonu 
Cibuļski, kuru vērtēja kā zinošu 
un labu padomdevēju. Savukārt 
iedzīvotāji Zaķumuižā pasniedza 
I. Gailītim ziedus.

Labiekārto Domes ēkas apkārtni
Projektā «Ropažu novada 

Domes ēkas vides pieejamība un 
labiekārtojums» no jūnija sākts 
atjaunot, sakopt un veicināt Do-
mes ēkas pieejamību cilvēkiem 
ar īpašām vajadzībām un novērst 
Lielās Juglas krasta erozijas vei-
došanos. Iepirkumu procedūrā 
uzvarēja uzņēmums SIA «VISA 
9», ar kuru 17. maijā tika noslēgts 
līgums. Uzņēmums veiks ēkas vi-
des pieejamības un labiekārtoša-
nas darbus, kurus pabeigts līdz 
18. augustam.

Projekta gaitā tiks labiekārtota 
pieeja Lielās Juglas upei, paplaši-

nāts stāvlaukums, izveidots gājēju 
celiņš, rekonstruēta centrālā ēkas 
ieeja, izveidojot pandusu–pieeju 
cilvēkiem ar īpašām vajadzībām, 
izveidotas velonovietnes, uzstādī-
ti soliņi un apgaismojums. Pro-
jektu pilnībā plānots realizēt līdz 
1. novembrim. Iepirkuma līguma 
summa ir 28 670,31 latu, tai skaitā 
pievienotās vērtības nodoklis 22%.

Siltina divas mācību iestādes
Ropažu pašvaldība sadarbībā ar 

«Klimata pārmaiņu finanšu instru-
mentu» (Latvijas vides investīciju 
fondu) īsteno projektu «Siltumnī-
cefekta gāzu emisiju samazināšana 
un energoefektivitātes paaugstinā-
šana Ropažu novada pašvaldības 
ēkās». Projekta mērķis ir siltum-
ekonomija mūzikas un mākslas 
skolā «Rodenpois» un pirmskolas 
izglītības iestādē «Annele», sama-
zinot siltumenerģijas un apgais-
mojuma elektroenerģijas patēriņu.

Pašvaldība noslēgusi līgumu ar 
«SCO centrs», kas piedāvāja vis-
labāko cenu izsludinātajā iepirku-
mu konkursā — 297 995,28 Ls (ar 
PVN 22%). Uzsākti būvniecības 
darbi, kuru laikā tiks siltinātas iz-
glītības iestāžu ārsienas un cokols, 
notiks grīdu, bēniņu un 2. stāva sil-
tināšana, nomainīti logi un izolētas 

logu ailes, nomainītas durvis un at-
jaunota siltumapgādes sistēma. No 
jauna tiks uzstādīta ventilācijas sis-
tēma un veikta apgaismojuma sis-
tēmas optimizācija. Projekts pilnī-
bā tiks īstenots līdz 1. decembrim. 
Projekta izmaksas sedz «Klimata 
pārmaiņu finanšu instruments» un 
pašvaldība. Iepirkuma nolikumā 
tika iekļautas «zaļā» iepirkuma pra-
sības, piemēram, iepriekšēja pie-
redze un zināšanas augsti energo-
efektīvu ēku projektēšanā, pieredze 
videi draudzīgu materiālu pielieto-
šanā tehniska projekta izstrādē un 
projektētāja un energoauditora ie-
priekšēja sadarbība.

Ropažu Mūzikas un mākslas 
skolas «Rodenpois» direktore 
Daiga Jankovska

2. jūlijā uz vokālistu 
konkursu «Ropažu cīrulis 
2011» Ropažos bija 
ieradušies ne vien pašmāju 
dziedātāji, bet arī viesi 
no Rīgas un Mārupes.

Konkursa dalībnieki tika sa-
dalīti divās vecuma grupās: 3–5 
gadi un 6–7 gadi.

Mazos dziedātājus vērtēja žūri-
ja, kuras sastāvā bija mūzikas pe-
dagogi, dziedātāji, kultūras dar-
binieki. Visgrūtāk bija izvērtēt 
mazāko grupu, tomēr pēc ilgām 
diskusijām žūrija vienojās. Starp 
jaunākajiem dalībniekiem 1. vieta 
Ancei Prindulei (Mārupe), 2. vieta 
Stīnei Mehrai (Mārupe) un 3. vie-
ta Līvijai Mētrai Mekšai (Ropaži).

Vecuma grupā 6–7 gadi 1. 
vietu ieguva Kerija Ilgaža (Ropa-

ži), 2. vieta — Nikolai Adamovi-
čai (Mārupe), bet 3. vieta — Eli-
zabetei Damskai (Ropaži).

Konkursantiem tika piešķirti 
arī tituli par dziesmas izpildīju-
mu: mīļākais, skanīgākais, izteiks-
mīgākais, priecīgākais, saulainā-
kais, drosmīgākais, jaukākais, 

draudzīgākais un nopietnākais.
Lielu darbu dziedātāju sagata-

vošanā ieguldījuši muzikālie pe-
dagogi Dace Bleikša (Ropažu PII 
«Annele») un Līga Taube (bērnu 
un jaunatnes radošo spēju attīs-
tības centra «Namiņš» Mārupes 
filiāles mūzikas studijas).

Paldies visiem labas gribas 
cilvēkiem, kuri palīdzēja orga-
nizēt, sagatavot, noformēt, ap-
skaņot un īstenot šo konkursu 
un sponsoriem Jānim Baklānam 
un Jānim Ķezim, kuri šo pasā-
kumu atbalstījuši vairāku gadu 
garumā.

Izskanējis «Ropažu cīrulis 2011» Rozīgs 
Flamingo 
Ropažu parkā

Deviņi Rīgas Valsts tehniku-
ma Automobiļu nodaļas pēdējā 
kursa studenti kopā ar pasniedzē-
ju Andreju Stūri Ropažos iedibi-
nāja jaunu tradīciju — iestādī-
ja eksotisku koku. Ropažu parkā 
tika iedēstīta ošlapu kļavas šķirne 
«Flamingo», kas šobrīd ir vienī-
gais šāda veida eksotiskais koks 
Ropažu parkā.

Domes deputātes Sanita Me-
gere–Klevinska un Lija Lidija Ba-
tarevska vēlēja puišiem arī turp-
māk vienmēr būt tikpat aktīviem, 
radošiem un atbildīgiem.

Idejas autors un iniciators 
ir puišu skolotājs, Rīgas Valsts 
tehnikuma Automobiļu nodaļas 
vadītājs Andrejs Stūris, kurš reiz 
puišiem ar šo priekšlikumu iz-
teicis domu, ka aiz sevis ir jāat-
stāj kaut kas vērtīgs un paliekošs. 
«Zemīte ir jāmīl,» teic Andrejs 
Stūris.

Foto: Anete Jankovska



Jāņu bērni: Folkloras kopas «Oglīte», kora «Ropaži» un ansambļa «Sarma» 
dalībnieki izdziedāja skaistākās un skanīgākās līgo dziesmas, savukārt savu 
dejotprasmi skatītājiem rādīja mūsu novada tautas deju kolektīvi  — «Annele», 
«Cielava», «Garauši» un «Zaķubērni». Neiztika arī bez lustīgas apdziedāšanās 
– vidzemnieki pret latgaļiem, proti – mūsējie pret dziedošo Igauņu ģimeni no 
Gaigalavas, kas uz līgošanu Zaķumuižā bija ieradušies ar daudzām jo daudzām 
jautrām dziesmām un klātesošos aicināja uz dančiem visas nakts garumā.

Ropažu Vēstis
jūlijs, 20116  kultūra

Jāņi godam sagaidīti gan Zaķumuižā, gan Ropažos

23. jūnija vakarā Zaķumuižas Sapņu līcī visus Ropažu 
novada līgot gribētājus ar alu, sieru, laipniem vārdiem 
sagaidīja Jāņu tēvs — Ropažu novada Domes priekšsēdētājs 
Ivars Gailītis un Jāņu māte — Ropažu Kultūras un 
izglītības centra vadītāja Sanita Megere–Klevinska.

Pēc pusnakts Sapņu līča estrādē kāpa bungu un dūdu 
grupa «Auļi», savā sniegumā talantīgi, eleganti un tik 
aizraujoši savijot senatnes un mūsdienu mūzikas skaņas 
un ritmus. Kā minēja paši grupas dalībnieki — mūzika 
nav īsti dejojama, tomēr tas nebija šķērslis ne vienam 
vien līgotājam šo mūziku izjust tieši dejā un kustībā.

Trīs naktis «Alternatīvo Jāņu» gaisotne virmoja 
Ropažu estrādē. Uz organizatoru, Vecrīgas 

kafejnīcas «Leningrad», skatuvēm uzstājās vairāk 
par 20 dažādiem muzikālajiem kolektīviem 

un dīdžejiem, tai skaitā arī viesmākslinieki no 
Somijas. 24. jūnija 1:30 pāri Lielās Juglas tiltam 

jau otro gadu pēc kārtas norisinājās pliko 
skrējiens, kas šogad pulcēja prāvu skatītāju 

skaitu, savukārt rīta cēlienā bija tradicionālā 
rīta rosme un lieliskā uz ugunskura gatavotā 

panku zupa. Pateicoties lieliskai sadarbībai ar 
Ropažu novada pašvaldību, Kultūras un izglītības 

centru un Pašvaldības policiju, svētki jau otro 
gadu norisinājās bez starpgadījumiem un 

alternatīvo svinētāju pulkam ir pamats augt.
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Sarmīte Cibuļska: «Es jau sen gribēju 
izmēģināt, kā tas ir — braukt ar riteni, jo 
mums, Sociālajā dienestā, viena darbiniece jau 
pagājušajā gadā visu vasaru ar riteni brauca 
uz darbu no Oškalniem. Kad pirmoreiz braucu, 
bija ļoti interesanta sajūta — tu dzirdi dabu un 
jūti vasaras smaržu! Tas ir neaprakstāmi! Svaigs 
gaiss, tu brauc, lēnām sakopo domas, dzirdi kā 
dzied putni, sajūti kā smaržo madaras pļavā. 
Un pēc pirmās reizes es sapratu, kā tas mani 
pievelk. Es gaidu vakaru, kad atkal varēšu lēnā 
garā braukt mājās. Es no tā tik tiešām gūstu 
ļoti lielu prieku. Mans brauciens ar riteni ir kādi 
3 km vienā virzienā — apmēram 15 minūtes. 
Un es tiešām nesaprotu, kāpēc jau agrāk 
nebraucu? Mēs īstenībā visu laiku skrienam, 
nav laika apstāties un padomāt. Ritenis šo 
iespēju dod. Un vēl es sevi pieķēru pie domas 
— meitenes ar svārkiem un uz velosipēda, 
tas taču ir tik seksīgi! Svārki plivinās, tas 
ir tik jauki un skaisti!» Foto: Inga Koleča

Ropažu Vēstis
jūlijs, 2011 sports   7

Inga Koleča

Vasara ir laiks, kad aktīvi 
kļūst velobraucēji. Brauc 
lieli un mazi, jauni un vairs 
ne tik jauni — gan tie, kam 
velosipēds ir vienīgais 
transporta līdzeklis, gan 
tie, kas mehāniskā spēkrata 
mugurā uzkāpj, lai izkustētos 
un ieelpotu svaigu gaisu. 
Arī Ropažu novadā arvien 
vairāk cilvēku ikdienā 
izvēlas pārvietoties ar dabai 
draudzīgo un veselībai tik 
noderīgo velosipēdu.

Neskatoties uz patīkamo un 
veselīgo nodarbi ikdienā un brīv-
dienās, noteikti nedrīkst aizmirst, 
ka braukšana ar velosipēdu pra-
sa ievērot satiksmes noteikumus. 
Velobraucēj, lieto ķiveri! Lieto at-
starotājus un citus gaismu atsta-
rojošus elementus, dodoties ceļā 
tumsā. «Aizsargķiveres lietošana 
palīdzēs vieglu triecienu gadījumā, 

Vasarā pa ceļiem rullē ar riteni!

Aivars Ceplišs: «Ar velosipēdu braucu jau sen, 
savulaik braucu uz skolu. Vairāk to izmantoju 
kā ērtu pārvietošanās veidu pārsvarā vasarā. 
Jau piekto gadu braucu SEB MTB rīkotajās 
sacensībās kalnu divriteņiem. Šīs sacensības ir 
demokrātiskas, jo tajās var piedalīties dažāda 
vecuma un meistarības braucēji. Ir ģimenes, 
kur trasē dodas plecu pie pleca tēvs ar dēlu vai 
visa ģimene. Katru gadu cenšos piedalīties arī 
Vienības velobraucienos. Šogad tas norisināsies 
4. septembrī Siguldā. Piedalīšanās sacensībās 
ir stimuls aktīvam dzīvesveidam, liek vairāk 
mobilizēties ikdienas braukšanai un sevis 
uzturēšanai labā fiziskā formā. Ja negribas 
sacensību gara, var braukt atpūtas braucienos. 
Jāatceras, ka braukšana ar velosipēdu 
dažkārt nav droša un ir traumatiska, tāpēc 
jābūt uzmanīgam uz ceļa. Katram no mums 
ir kāda aizraušanās, kāpēc lai tā nebūtu 
braukšana ar velosipēdu?» Foto no personīgā arhīva

Andrejs Planders: «Velosipēdu ikdienā izmantoju ļoti daudz 
novada vēstures objektu pētniecībai. Man mašīnas nav, tāpēc 
es visu laiku braucu ar riteni. Tas ir, pirmkārt, pārvietošanās 
līdzeklis, otrkārt — maziņš hobijs, treškārt — arī sportiņš. Braucot 
ar riteni, tiek labi trenēta kāju un arī muguras muskulatūra, un 
tas nav mazsvarīgi. Un vēl tas ir arī forši! Braucot ar riteni, ir tā 
sajūta, ko nekad nedabūsi, braucot ar mašīnu vai moci — var 
izbaudīt apkārtni un ievērot it visu. Pavasara, vasaras, rudens 
smaržas un sajūtas. Bez tam ar riteni var izbraukāt vietas, 
kur ne ar ko citu, iespējams, nekad klāt netiksi. Uzskatu, ka 
braukšana ar riteni ir viens no visdabiskākajiem un visforšākajiem 
pārvietošanās veidiem. Šurpu turpu braukājot, dienā vidēji 
nobraucu no 12 līdz pat 20 km. Pa centru sanāk daudz braukāt 
— no pilskalniem uz mājām, uz skolu, un man šķiet, ka esmu 
izbraukājis jau gandrīz visu Ropažu novadu.»  Foto: Inga Koleča

Irēna Cepliša: «Riteņbraukšana 
ir lielisks veids, kā atbrīvoties 

no stresa. Patīk, ka var dzirdēt, 
kas apkārt notiek — putnu 

dziesmas, just svaigi pļautas 
zāles smaržu utt. Autobraucēji 
pret velosipēdistiem pārsvarā 

ir iecietīgi, nevaru neuzteikt, 
ka ir smagie, kas aiz tevis 

sabremzē, ja nevar apdzīt ar 
lielu līkumu. Dažreiz gan gadās 

autobraucēji, kuri spēj nobraukt 
arī 5 cm no riteņa stūres, 

bet reti. Protams, arī pašam 
jāievēro satiksmes noteikumi 

un jābūt pamanāmam. Arī 
citiem es ieteiktu atrast 

savu vaļasprieku, kas radītu 
prieku un spētu iekrāsot 

ikdienu.» Foto no personīgā arhīva

samazinot galvas ādas, galvaskausa 
un smadzeņu bojājumus. Lai arī 
aizsargķivere samazina iespēju ie-
gūt galvas traumas, tomēr tā pilnī-
bā nepasargā riteņbraucēju. Tāpēc 

svarīgi ir braukt uzmanīgi, ievērot 
satiksmes noteikumus, prognozēt 
situāciju un savlaicīgi bremzēt,» 
visiem riteņbraucējiem norāda 
Paula Stradiņa klīniskās univer-

sitātes slimnīcas Neiroķirurģijas 
klīnikas vadītājs Egils Valeinis.

Ja arī tu gribi vēl šovasar 
braukt, bet tev nav sava velosipēda, 
to labprāt aizlienēs biedrība «Aktī-

vi vecāki Ropažu novadam», kuras 
rīcībā ir 6 pieaugušo un 2 bērnu 
velosipēdi, kā arī veloķiveres un 
bērnu velo sēdeklītis. Papildus in-
formācija www.avrn.lv.
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Inga Koleča

Jau gadu desmitus Ropažu 
novada Tumšupē veiksmīgi 
darbojas zemnieku 
saimniecība «Stirnas» tās 
īpašnieka Roberta Šakina 
vadībā. Pats Roberts lepni 
stāsta, ka viņa saimniecību 
pazīstot gandrīz vai visa 
Rīga, un pēc sarunas un 
ekskursijas pa saimniecību, 
jāatzīst, ka tam var ticēt.

«Ropažu Vēstis» zemnieku 
saimniecībā viesojās maija sāku-
mā, kad ar zvērsaimniecību un 
tās darbību lūdza iepazīstināt arī 
Ropažu novada iedzīvotājus.

Roberts Šakins: Zvērsaim-
niecība eksistē jau kādus 40, 50 
gadus. Latvijas vēsturē mēs esam 
pati pirmā zvērsaimniecība, kas 
izveidota 1945. gadā, uzreiz pēc 
kara. Mūsu pirmsākumi ir Jug-
lā. Saimniecība visus šos laikus ir 
strādājusi un darbojusies, bet kopš 
1994. gada tā ir privatizēta un pie-
der vienam īpašniekam. Mēs esam 
diezgan lieli — mums ir vaislas 
ūdeles, turpat pie 15 000 zvēru un 
kādas 800 lapsas. Fermas teritorija 
aizņem 20 ha zemes. Produkciju 
pārdodam uz ārzemēm, uz Kopen-
hāgenas un Helsinku aukcioniem 
jeb izsolēm. Lielākā daļa mūsu 
produkcijas aiziet uz pasaules tir-
giem. Uz vietas maz tirgojam.

Pašlaik zvēriem ir atnešanās 
periods, pika dienas, no kurām 
būs atkarīga visa mūsu gada raža. 
Kad dzīvniekam dzimst bērni, 
viņš ir niķīgs un arī jūtīgs pret 
slimībām. Tad mēs nelaižam iek-
šā nevienu svešu, lai neievazātu 
kādas slimības. Pie lapsām zvēru 
kopēji pat mani nelaiž iekšā, jo 
lapsas ir ļoti jūtīgas uz svešiem 
cilvēkiem. Pagājušajā gadā mums 
bija vairāk nekā 40 tūkstoši ūde-
ļu un kādi nepilni 3 tūkstoši lap-
sas mazuļu. Pa vasaru zvēri aug, 
rudenī viņi ir praktiski izauguši, 
mēs tos kaujam nost, pārstrādā-

jam. Ādas apstrādājam, ķemmē-
jam un sūtam uz izsolēm vai pār-
dodam vietējā tirgū. Šeit mums ir 
pilns process, līdz pat gatavu ādu 
realizācijai. Ja patīk — lieciet kā 
krāgu, ja gribat sašūt kažoku, mēs 
iesakām, kur vislabāk to izdarīt.

Saimniecībā ir dažādu šķir-
ņu un krāsu lapsas. No ūdelēm ir 
praktiski visas krāsas, kādas vien 
var būt. Mēs ādas arī krāsojam 
un tonējam — sarkanas, melnas, 
atkarībā no tā, kāds ir pieprasī-
jums. Pagājušajā gadā modē pēk-
šņi atkal ienāca lapsu ādas. Līdz 
tam noliktavā lapsu ādas stāvēja 
desmit gadus, nevarējām pārdot. 
Bet tad viena mēneša laikā mums 
izpirka visu noliktavu!

Kā ir ar izsolēm? Vai tur nav 
sevi iepriekš kaut kā jāpierāda?

Viņi ņem praktiski visu. Mēs 
sagatavojam ādas tirgum, sašķiro-
jam, apstrādājam, sapucējam un 
katrai ādiņai uz deguntiņa uzlie-
kam kodu. Pēc tam mūsu ādiņas 
šķiro pēc kvalitātes, krāsas, šķi-

ras. Un tad tās nonāk kopējā šķi-
rotavā kopā ar visām citām ādām, 
kas ir izsolē. Īpašnieku var atrast 
tikai pēc koda.

Kā notiek izsole?
Izsole ir riktīgs aukcions. Ādas 

sašķiro, saliek lielās telpās visus 
ādu paraugus. Tur ir lots, un vie-
nu uzliek paraugam. Pircējs nāk, 
skatās, un izvēlās lotus, kādi vi-
ņam patīk. Ir liela zāle, priekšā 
sēž komisija un izsola — lots tāds 
un tāds. Sākumcena, piemēram, 
25 eiro. Vienu reizi, otru, tad tre-
šo un tankš — pārdots! Riktīga 
izsole, pa īsto.

Kāda ir cenu amplitūda?
Ļoti liela. To pat nevar skaidri 

pateikt. Kāda krāsa, šķira. Vidē-
ji no 20 līdz pat 70 eiro par ādu. 
Starptautiskās izsoles notiek čet-
ras reizes gadā.

Kur zvēri mitinās?
Zvēri dzīvo vaļējos būros, vi-

ņiem ir silts kažoks. Pārgājām uz 
koka būdām. Ūdelēm ir sieta būri 
un klāt koka mājiņa, tur liekam 
pakaišus. Salmus nopirkt ir dār-
gāk nekā nopļaut pašam.

Vai sekojat līdzi tirgus ten-
dencēm?

Jā. Tirgus šūpojas kā jūras 
viļņi. Cikls atkārtojas apmēram 
ik pa 5 gadiem. Uznāk augšā un 
tad strauji krīt. Pagājušajā gadā 
cenas atkal uzkāpa. Ūdelēm ce-
nas sasniegušas līmeni, kāds bija 
1994. gadā. Vienīgi tolaik bija lēta 
dzīvnieku barība. Šodien tā ir ļoti 
dārga.

Kur ņemat barību zvēriem?
Tepat uz vietas paši gatavo-

jam. Mums ir liela virtuve. Vasarā 
ražojam 15 tonnas barības dienā.

Kas ir tā barība, ko šie dzīv-
nieki ēd?

Barībā apmēram 40–50% ir zi-
vis, 35% gaļas produkti, subpro-
dukti, 10% ir milti, ūdens.  Tas ir 
pamatsastāvs, kam klāt vēl tiek lik-
ti vitamīni un barības koncentrāts. 
To iepērkam no Somijas un Vā-
cijas. Tas, protams, ir dārgs pro-
dukts, bet bez tā nevar. Vēl dārgs 
produkts šobrīd ir graudi. Ar zi-
vīm ir tas pats. Ja agrāk zivis pir-
kām pa 5,6 santīmiem (atkritumus 
un atgriezumus), tad tagad tie ir 
kādi 15 līdz 16 santīmi. Un ja man 
vajag 15 tonnas dienā... Ir stingri 
noteikts barības sastāvs, kas vaja-
dzīgs katram periodam — proteīni, 
kalorijas. Tā ir ļoti sarežģīta lieta, 
zootehniķe to katru dienu rēķina. 
Es pats nemaz neprotu izrēķināt.

Cik jums ir darbinieku?
Vairāk nekā 40 cilvēki.
Vietējie?
Pamatā vietējie, bet ir arī tādi, 

kas šeit īrē dzīvokļus, piemēram, no 
Alūksnes puses. Bez tam 10 cilvē-
ki strādā klīnikā. Mums ir pašiem 
sava zobārstniecības klīnika Rīgā.

Kā vērtējat sadarbību ar Ro-
pažu novada pašvaldību?

Ļoti slikti. Nav nekādas sa-
darbības.

Kur saredzat problēmas?
Laikam savā laikā pārkāpu kā-

dam ceļu, kad noprivatizēju šo 
saimniecību. Ar to arī mūsu sa-
darbība beidzās. Un pa šiem lai-
kiem nekas nav mainījies.

Kādas būtu jūsu vēlmes?

Kopā ar Tumšupes iedzīvotā-
jiem savulaik cīnījāmies, un tika 
arī solīts, ka 2 km ceļa, kas ir uz 
Ropažiem, tiks noasfaltēti, jo te 
tomēr dzīvo kādi trīs, četri simti 
cilvēku. To ceļu nevar ne pavasa-
rī, ne rudenī izbraukt. Tas mums 
visiem ir tāds rūgts piliens, jo tas 
tomēr ir attieksmes jautājums. Tā 
nu mēs dzīvojam neatkarīgi no 
pagasta. Viņi netraucē mūs, un 
mēs netraucējam viņus.

Kas jūs esat pēc profesijas?
Pēc izglītības esmu inženieris, 

esmu beidzis Lauksaimniecības 
akadēmiju. Pats esmu no Latga-
les. Mana dzimtā puse ir Balvi, 
slavenais Pitalovas apgabals. Esmu 
pabeidzis Abrenes rajona Rekavas 
vidusskolu. Bet nu jau sen esmu 
šinī pusē. Kādu laiku strādāju arī 
Ulbrokā, cūku kompleksā.

Vienubrīd pats dikti ņēmos arī 
ar lauksaimniecību. Man bija kā-
das 40 vistas. Atbraucu vienreiz 
mājās, kaut kāds jocīgs klusums. 
Aizeju uz vistu kūti un skatos, guļ 
visas manas 40 vistas beigtas. Ūde-
le iesprukusi iekšā un visas noko-
dusi. Izsprūk pa caurumiņu ārā 
un prom mežā ir. Un interesan-
ti, ka te, fermā, tu ņemies ar tām 
ūdelēm, precīzi šīs baro, un gadās, 
zvēri beidzas nost. Bet, kad pašas 
izsprūk ārā, dzīvo uz nebēdu.

Vai zvēri ir tik slimīgi?
Ļoti. Regulāri dodam zāles. 

Pagājušajā gadā uznāca vīrusa 
enterīts un mēs zaudējām kādus 
30% no kucēniem.

Vai bizness ir peļņu nesošs?
Kā redzat, pagaidām esam no-

turējušies. Neesam paputējuši, ne-
esam ņēmuši nekādus kredītus — 
ne valsts, ne bankas. Dzīvojam paši 
no sevis. Es savā dzīvē nekad vis-
pār kredītu neesmu ņēmis.

Tumšupē audzē ūdeles un lapsas

zemnieku saimniecība 
«STIRNAS»

darbības nozare

lauksaimniecība  
un medicīna

dibināšanas gads

1994
darbinieku skaits

40
apgrozījums (latos)

2009. gads 500 000
2010. gads 400 000

Lolita Cīmane zvēraudzētavā strādā jau 21 gadu, no 
tiem 17 — vadot kažokādu apstrādes procesu.

Zemnieku saimniecības «Stirnas» saimnieks Roberts Šakins ir lepns 
par to, ka viņa saimniecība saimniekojusi gudri, un tai ne reizi nav 
bijis vajadzības ņemt jebkāda veida kredītus. Foto: Sergejs Bižāns
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Zaķumuižas pamatskolas  
direktors Igors Grigorjevs

2011./2012. mācību gadu 
Zaķumuižas skola un 
kopiena sāks ar jaunu 
direktoru un jaunu sparu. 
Zaķumuižas pamatskolas 
vadība būs mana pirmā 
skolas vadības pieredze, 
bet ne pirmā vadības vai 
izglītošanas pieredze.

Kopš piecpadsmit gadu vecuma 
esmu bijis vadošās pozīcijās visu 
savu skolu pašpārvaldes institū-
cijās un esmu vadījis arī Latvijas 
Studentu apvienību — organizāci-
ju, kas pārstāv visu Latvijas studen-
tu intereses mūsu valsts valdībā. 
Pēdējos divus gadus programmas 
«Iespējamā misija» ietvaros esmu 
mācījis matemātiku un ekonomiku 
Ozolnieku vidusskolā un mācījies 
no vairāk nekā desmit izcilu sko-
lu pieredzēm Lielbritānijā un ASV.

Pēdējo divu gadu pieredze 
manī nostiprinājusi vairākas pār-
liecības. Esmu vēl un vēlreiz redzē-
jis iedvesmojošus piemērus bērnu, 
skolotāju un vecāku spējai sasniegt 
vairāk, nekā no tiem gaidīts. Esmu 
redzējis bērnus, kuri ar rūpīgu dar-
bu un neatlaidību sasniedz virsot-
nes, par kurām viņu vecāki nav pat 
sapņojuši. Esmu redzējis skolotājus, 
kas diametrāli maina dzīves tra-
jektoriju saviem skolēniem. Esmu 
redzējis vecākus, kuri, spītējot pār-
gurumam pēc divpadsmit stundu 
darba dienas, ved bērnus uz papil-
dus nodarbībām un vakaros lasa 
tiem pasakas miegam. Es zinu, ka 
mēs spējam vairāk nekā varam ie-
domāties.

Tomēr es zinu arī to, ka panā-
kumi nav iespējami bez kļūdām, 
atbalsta un komandas darba. 2009. 
gadā, kad sāku mācīt ekonomiku 
12. klases skolēniem, klasē ienācu 
ar entuziasmu, materiāliem angļu 
valodā un ar datoru pildāmiem 
mājas darbiem. Uz katru stundu 
gatavojos ar ārkārtīgu rūpību, bet 
jau pēc trīs mēnešiem klasē bija 

izcēlies dumpis. Izrādījās, ka to-
pošie absolventi nemāk strādāt ar 
vārdnīcām un nepārzina dator-
programmas tādā līmenī, kādā es 
to biju gaidījis. Es zinu skolotājus, 
kas šādā brīdī zaudē ticību saviem 
spēkiem vai sāk vainot kādu citu 
savās neveiksmēs. Arī es iekristu 
šajā bedrē, ja man savlaicīgi ne-
būtu sniegts būtisks un profesio-
nāls atbalsts. Mēs ar manu palīgu 
pavadījām stundas, cenšoties sa-
prast, ko darīt citādi, lai bērni va-
rētu piepildīt savu potenciālu. 2010. 
gadā jau 10. klases skolēni veica 
finansu aprēķinus ar datorprog-
rammu palīdzību. Tādēļ atbalsts 
un komandas darbs arvien jaunu 
grūtību pārvarēšanā būs mana dar-
ba stūrakmens.

Mums ir  
nepieciešami sapņi!

Katram bērnam, katram sko-
lotājam un skolai kopumā ir ne-
pieciešams sapnis par to, kur 
vēlamies nokļūt. Jo drosmīgāks 
sapnis, jo tālāku ceļu veiksim, 
mēģinot to sasniegt. 

Jau sākumskolā mums jāredz, 
ko dara ārsti, uzņēmēji, pētnieki. 
Jau pamatskolas sākumā mums 
jāsaprot, ka iekārojamā profesija 
sasniedzama vien ar rūpīgu darbu 
mācībās un sabiedriskajā dzīvē. 
Jau septītajā klasē mūsu bērniem 
nepieciešama pirmā darba piere-
dze skolā vai vasaras darbā. Tāpat 
katram skolotājam nepieciešams 
sapnis par sasniegumiem klasē, 
skolā, ārpus skolas. Mēs neesam 
kļuvuši par skolotājiem, lai būtu. 
Mēs esam izvēlējušies šo arodu, 
lai savās klasēs sasniegtu arvien 
jaunas virsotnes, lai saviem bēr-
niem radītu iespējas, kas liku-
šās nepieejamas. Visbeidzot — 
arī skolai ir nepieciešams sapnis. 
Sapnis par izcilu skolu.

No labas līdz izcilai 
skolai — soli pa solim

Mēs iesim soli pa solim. Šo-
vasar sāksim pārskatīt skolas at-
tīstības plānu. Novērtēsim mūsu 

skolas un kopienas stiprās un vā-
jās puses, attīstības iespējas un 
draudus attīstībai.

Runāsim par vērtībām, kuras 
vēlamies redzēt mūsu bērnos, un 
veidosim risinājumus, kas nostip-
rinās šīs vērtības. Jauno mācību 
gadu sāksim ar tām izmaiņām 
un jauninājumiem, par kuriem 
būsim vienojušies skolas ko-
lektīvā. Skolas attīstības plā-
nu turpināsim pārskatīt 
visu mācību gada pirmo 
semestri — ir nepiecie-
šams laiks, lai izvērtētu 
situāciju un pieņemtu 
saprātīgus lēmumus. 
Mēs kļūsim labāki, 
mēs iesim vieno-
tā virzienā, sperot 
soli pa solim.

Katram būs  
jāpieliek 
roka

Mums būs 
nepieciešama pa-
līdzība. Lai palīdzētu 
piepildīt bērnu potenciālu, 
mums būs jāsarunājas un jāsadar-
bojas vairāk nekā jelkad iepriekš. 
Jau drīz es aicināšu sarunai sko-
lēnu vecākus, novada uzņēmējus, 
visus, kas vēlas palīdzēt Zaķumui-
žas pamatskolai un tās bērniem. 
Uz e–pastu igors.grigorjevs@ies-
pejamamisija.lv līdz tam aicinu 
ikvienu sūtīt savus ieteikumus, 
komentārus un novērojumus.

Zaķumuižas pamatskolai 
gaidāms jauns izrāviens

Kas bija tas dzinulis, kas Jūs 
mudināja būt par skolotāju? 
Skolotājs ir tāds misijas darbs.

Mums ir jāpārvērtē uzskats, ka 
skolotājs ir misijas darbs. Skolotā-
ja darbs ir laba profesionālā izvē-
le cilvēkam, kuram ir pietiekamas 
līderības un komunikācijas pras-
mes, cilvēkam, kurš pastāvīgi vē-
las pilnveidoties. Skatoties nākot-
nē, skolotāja darbs sniegs iespēju 
augt arī profesionāli — kļūt par 
citu skolotāju padomdevēju, meto-
disko līderi savā skolā vai reģionā. 
Mēs redzēsim arvien vairāk skolo-
tājus, kas uz brīdi pamet skolu, lai 
pilnveidotos citās nozarēs, un nāk 
atpakaļ skolā, lai turpinātu šo svē-
tīgo darbu. Es pats izvēlējos darbu 
izglītībā, jo, atnākot mājās, vēlos 
sev pateikt: «Es šodien izdarīju ko 
patiesi būtisku!» Darbs izglītībā 

sniedz šādu piepildījumu, sajūtu, 
ka dzīve netiek dzīvota velti.

Ar ko Jūsuprāt atšķiras darbs 
lauku skolā no pilsētas?

Strādājot lauku skolā, mēs la-
bāk zinām bērnus un to vecākus, 
līdz ar to varam veidot ciešāku 
sadarbību. Tāpat lauku skolai jā-
meklē un jārod iespējas plašam 
pēcstundu nodarbību klāstam 
bērniem. Pilsētas skolās šī nepie-
ciešamība ir mazāka. Lauku sko-
lai jāvieno ap sevi vietējā kopiena, 
jo tieši no tās mēs varam smel-
ties idejas un atbalstu turpmāka-
jam darbam. Lielu pilsētas skolu 
priekšrocība ir iespēja viena profi-
la skolotājiem mācīties vienam no 
otra, bet mazā lauku skolā mums 
šādas iespējas būs jārada.

Vai Jums ir kāda aizrauša-
nās? Hobijs?

Esmu astoņpadsmit gadus de-
jojis tautiskās dejas, bet tagad at-
licinu laiku futbolam, makšķerē-
šanai un grāmatām. Man svarīga 
fiziska aktivitāte, daba un pastā-
vīgs intelektuāls baudījums.

Kā saskatāt iespējas skolai 
augt? Jo salīdzinājumā ar pil-
sētas lielām vidusskolām, ma-
zajām skolām finansējums ne 
vienmēr ir pietiekams.

Uz šo jautājumu varēšu atbil-
dēt, kad būšu iepazinies ar detali-
zētu skolas budžetu un skolotāju 
noslodzi. Paredzu, ka būtisks būs 
jautājums par skolotāju noslodzi 
tādā mērā, lai darba laika ietvaros 
skolas darbinieki varētu pilnvei-
doties iekšējās un ārējās apmācī-
bās, kā arī piedalīties sanāksmēs. 
Lai atbildētu uz šo jautājumu, 
man būs nepieciešami dati.

Četri jautājumi jaunajam direktoram

Ropažu vidusskola aicina darbā uz vakanto

zēnu mājturības skolotāja amatu.

Ropažu vidusskola aicina darbā pilnas slodzes zēnu mājturības un 
tehnoloģiju skolotāju 2011./2012. mācību gadam.

Tālrunis informācijai: 67918487, 26163265, 
e-pasts: ropazuvssk@ropazuvsk.lv
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Izraksts no 10. jūnija Ropažu novada Domes ārkārtas sēdes
Domes 10. jūnija ārkār-
tas sēdē piedalījās 15 depu-
tāti (I.Gailītis, A.Cibuļskis, 
I.Skudiķis, R.Skrebs, V.Vucens, 
I.Līdacis, S.Megere-Klevinska, 
A.Kleins, A.Blaus, L.L.Batarevska, 
S.Šukste, K.T.Hēla, V.Šlēgelmilhs, 
A.Kukule, G.Siliņš).
• Noteica domes pastāvīgo ko-
miteju kopējo proporcionālo sa-
dalījumu: politiskā partija «Rīgas 
apriņķa novadu apvienība» — 9 
vietas, «Sabiedrība citai politikai» 
— 4 vietas, «Latvijas zaļā partija» 
— 4 vietas, «Jaunais laiks» — 3 
vietas, politisko partiju apvienība 
«Saskaņas centrs» — 1 vieta, ap-
vienība «Tēvzemei un Brīvībai» 
— 1 vieta.

• Apstiprināja finanšu komitejas 
sastāvā Ivaru Gailīti (priekšsēdē-
tājs), Ivo Skudiķi, Zigurdu Blausu, 
Vladislavu Šlēgelmilhu, Antonu 
Cibuļski, Induli Līdaci, Raimon-
du Skrebu.
• Apstiprināja attīstības komitejas 
sastāvā Valdi Vucenu, Induli Lī-
daci, Zigurdu Blausu, Vladislavu 
Šlēgelmilhu, Raimondu Skrebu.
• Apstiprināja izglītības, kultū-
ras un sporta komitejā Klaudi-
ju Terēzu Hēlu, Sanitu Mege-
ri–Klevinsku, Guntaru Siliņu, 
Antonu Cibuļski, Vladislavu 
Šlēgelmilhu.
• Apstiprināja sociālo jautājumu 
komitejā Liju–Lidiju Batarevsku, 
Sarmīti Šuksti, Klaudiju Terēzu 

Hēlu, Aiju Kukuli, Aigaru Kleinu.
• Nobalsoja par sekojošām iz-
maiņām domes komisiju sastā-
vos: Dzīvokļu komisija: Zigurds 
Blaus, Aina Bernharde, Sarmīte 
Cibuļska, Lija–Lidija Batarevska, 
Jānis Baklāns; Iepirkumu komisi-
ja: Valdis Vucens, Zigurds Blaus, 
Elīna Čudere, Aina Bernharde; 
Komunālo un apsaimniekoša-
nas jautājumu komisija: Zigurds 
Blaus, Valdis Vucens, Lija–Lidija 
Batarevska, Valdis Šīrants, And-
ris Bartkevičs.
• Pagarināja Zaķumuižas pamat-
skolas direktora amata kandidātu 
pretendentu izvērtēšanas komisi-
jas kandidātu izvērtēšanas laiku 
līdz 20. jūnijam.

Izraksts no 21. jūnija Ropažu novada Domes sēdes
Domes 21. jūnija sēdē pieda-
lījās 14 deputāti (A.Cibuļskis, 
I.Skudiķis, R.Skrebs, V.Vucens, 
S.Megere–Klevinska, A.Kleins, 
A.Blaus, L.L.Batarevska, S.Šukste, 
K.T.Hēla, V.Šlēgelmilhs, I.Gailītis, 
A.Kukule, G.Siliņš).

Sociālie jautājumi
• Atjaunot sociālās dzīvojamās pla-
tības īres līgumu Ropažu novadā, 
Ropažos, Rīgas ielā 12–17; Tum-
šupē «Zītari 5»–3, «Zītari 5»–8, 
«Zītari 5»–10.
• Apstiprināt Liju Lidiju Batarev-
sku par Sociālo jautājumu komi-
tejas priekšsēdētāju un K. T. Hēlu 
par priekšsēdētāja vietnieku.
• Reģistrēt vienu trīs personas 
pašvaldības sociālo dzīvokļu un 
sociālo māju reģistrā.
• Iesniegt Sociālā dienesta pro-
jektu «Sociālās atstumtības ris-
kam pakļauto grupu sociālo un 
funkcionālo iemaņu pilnveidoša-
na dzīves kvalitātes uzlabošanai» 
Nodarbinātības valsts aģentūrā, 
projekta iesniegumu atlasē.
• Piekrist, ka Sociālais dienests pie-
dalās kā sadarbības partneris bied-
rības «Avolina» izstrādātajā pro-
jektā «Alternatīvo rehabilitācijas 
pakalpojumu attīstība Stopiņu no-
vadā», noslēdzot nodoma līgumu.
• Apstiprināt saistošos noteikumus 
nr. 7 «Par grozījumiem Ropažu no-
vada pašvaldības saistošajos notei-
kumos nr. 31 «Par sociālās palīdzī-
bas pabalstiem Ropažu novadā»».
• Grozīt sociālo jautājumu ko-
mitejas 5. aprīļa sēdes protokola 
punktu,  izsakot to šādi «Piešķirt 
personai īres tiesības sociālajā 
dzīvoklī «Zītari 5»–4, Tumšupe.

Dzīvokļu komisijas 
atzinumi
• Anulēt sniegtās ziņas par dek-
larēto dzīvesvietu A.Podiņam 

par «Priedes 7»–2, Silakrogā, 
J.Saveļjevai par «Priedes 7»–41, 
Silakrogā, J.Timošenko par «Rū-
ķīši», Ropažos.

Attīstības jautājumi
• Apstiprināt Ropažu novada do-
mes deputātu V.Vucenu par At-
tīstības komitejas priekšsēdētā-
ju un I. Līdaci par priekšsēdētāja 
vietnieku.
• Piešķirt 1989,32 latu Ropažu 
evaņģēliski luteriskās baznīcas 
izgaismošanai.
• Piešķirt 750 latu 5 soliņu ar at-
kritumu tvertnēm iegādei un uz-
stādīšanai Ropažu parkā.
• Piešķirt finanšu līdzekļus Augš-
ciema stacijas dzīvokļu elektrouz-
skaites un elektroinstalācijas sa-
kārtošanai.
• Nepiešķirt finanšu līdzekļus ielu 
apgaismojuma armatūras nomaiņai 
Ropažos, Silakrogā, Muceniekos un 
Tumšupē.
• Konceptuāli atbalstīt, ka bied-
rība «Rodenpois» izmanto telpas 
ēkā «Modriņi», Ropažos muzeja 
materiālu glabāšanai.
• Noraidīt priekšlikumu dot pie-
krišanu SIA «Tamir» izbraukuma 
alkoholisko dzērienu tirdzniecībai 
«Sila Priedēs», vasaras kafejnīcā 
«333 Veikbārs».
• Noteikt zemesgabala «Sirmēni» 
piekritību pašvaldībai, iznomājot 
to A. Lapiņam, uzdodot legalizēt 
un reģistrēt piekritīgās būves.
• Noteikt, ka zemesgabals 
d/s «Bajāri nr.130» ir piekri-
tīgs pašvaldībai, iznomājot to 
N.Rudevskai, uzdodot legalizēt 
un reģistrēt piekritīgās būves.
• Noteikt, ka zemesgabals «Vec
celmi» ir piekritīgs pašvaldībai, 
iznomājot to K.Tvīguram, uzdo-
dot K.Tvīguram legalizēt un re-
ģistrēt piekritīgās būves.
• Noteikt, ka zemesgabals «Bajāri 

nr. 122», «Jaunlīči», «Jugla nr. 58», 
«Jugla nr. 87», «Jugla nr. 145», «Jugla 
nr. 152», «Kaķīši», «Raģīši», «Tum-
šupe nr. 14», «Tumšupe nr. 19», 
«Tumšupe nr. 179», «Zaķumuiža 
nr. 131», «Meženieki» un «Bajāri 
nr. 155» ir piekritīgs pašvaldībai.
• Piešķirt adresi telpu grupai 
«Mežvidi»–1A, Ropaži, Ropažu 
novads.
• Iznomāt zemes vienību ar ka-
dastra nr. 8084 009 0395, platība 
0,4 ha un zemes vienību ar ka-
dastra nr. 8084 016 0103 ar platī-
bu 2,7 ha, iznomātāju nosakot ar 
pirmās mutiskās izsoles palīdzību. 
Noteikt nosacīto nomas maksu 
20,00 Ls, iznomāšanas termiņu — 
10 gadi. Pretendentu pieteikšanās 
termiņš ir 5 darba dienas no slu-
dinājuma publicēšanas pašvaldī-
bas mājas lapā internetā.
• Iznomāt zemes vienību ar ka-
dastra nr. 8084 008 0478 daļu 
0,09 ha platībā, iznomātāju no-
sakot ar pirmās mutiskās izsoles 
palīdzību. Noteikt nosacīto nomas 
maksu 5,00 Ls, iznomāšanas ter-
miņu — 10 gadi. Nomas tiesību 
pretendentu pieteikšanās termiņš 
ir 5 darba dienas no sludināju-
ma publicēšanas brīža pašvaldī-
bas mājas lapā internetā.
• Apvienot nekustamos īpa-
šumus «A4» kadastra numuri 
8084 012 0060 un 8084 006 0049, 
piešķirot nosaukumu «Autoceļš 
A4».
• Veikt lietošanas mērķa maiņu 
nekustamajam īpašumam «Dā-
lijas», nosakot lietošanas mērķi: 
neapgūta individuālo dzīvojamo 
māju apbūves zeme.

Finanšu jautājumi
• Apstiprināt Domes deputātu 
I. Skudiķi par Finanšu komitejas 
priekšsēdētāja vietnieku
• Noraidīt priekšlikumu piešķirt 

līdzekļus autostāvietu izbūvēšanai 
Ropažos pie mājām Bērzu iela 3 
k.1, Bērzu iela 3 k.2, Bērzu iela 
1 k.1, «Kristāli», «Granīti», Rīgas 
iela 12, Rīgas iela 14, «Rubīni».
• Atbalstīt T.Preitu dalībai Tre-
viso 22. Starptautiskajā folkloras 
festivālā Itālijā, piešķirot finansiā-
lu pabalstu.
• Noraidīt priekšlikumu veikt gro-
zījumus 2010. gada 25. novem-
bra darba samaksas un sociālo ga-
rantiju nolikuma amatu sarakstā. 
Amatu 3 sociālie darbinieki, vie-
tā, labot uz 2 sociāliem darbinie-
kiem un sociālās palīdzības orga-
nizators, amatu autobusa vadītājs 
papildināt ar vēl vienu štata vietu.
• Piešķirt līdz 10 000 latu PII 
«Annele» telpu pārveidošanai un 
aprīkošanai Jaunatnes centrā atbil-
stoši 30 piecgadīgo un sešgadīgo 
bērnu vajadzībām.
• Apstiprināt «Ropažu novada 
pašvaldības 2010. gada publisko 
pārskatu».
• Piekrist izdarīt grozījumus Ro-
pažu novada zemesgrāmatā, no-
dalījuma nr.1128, nekustamā 
īpašuma «Mežziņi–1» un «Mež-
ziņi–2», Zaķumuiža.
• Piedāvāt O.Mazuram un ģi-
menes locekļiem privatizēt īrēto 
viendzīvokļa māju Ozolu iela 9, 
Tumšupe, Ropažu novads.
• Noslēgt līgumu ar SIA «Ai-
vija Amāris», par P. Stroda un 
N.Seskes maksas daļēju kompen-
sāciju, ar SIA «Karlson Plus», par 
S.A.Lazdānes maksas daļēju kom-
pensāciju. Piešķirt 6864,70 latu 
Ropažu sporta centra jumta mīks-
tā seguma atjaunošanai.
• Segt SIA «Vilkme» izdevumus, 
saistītus ar piedalīšanos ES līdzfi-
nansētos projektos «Dalīto atkri-
tumu vākšanas sistēmas ieviešana 
Ropažu novadā», «Ropažu novada 
Zaķumuižas ciema ūdenssaimnie-

cības attīstība» 6600,20 latu ap-
mērā un par šo summu palieli-
nāt SIA «Vilkme» statūtkapitālu.
• Noslēgt automašīnas Mazda 6 
valdījuma līgumu ar I.Gailīti.
• Papildus piedzīt no SIA «MCP» 
un I.Buševica (īpašums «Zītari 
4»–12), I. Baumanes  (īpašums 
«Priedes 7»–14), G.Tunda (īpa-
šums «Rodžers»), V.L.Šveicas 
(īpašums «Zaķumuiža nr.211»), 
E.Milles (īpašums «Juglaslīči»), 
P.Studenta (īpašumi «Liepas 
nr.35», un «Čiekuriņi») nekus-
tamā īpašuma nodokļa parādu.

Izglītības, kultūras  
un sporta jautājumi
• Apstiprināt par Izglītības, kultūras 
un sporta komitejas priekšsēdētāju 
K.T. Hēlu un S. Megeri–Klevinsku 
par priekšsēdētājas vietnieci.
• Nepieņemt Zaķumuižas biblio-
tēkas nolikumu jaunā redakcijā, 
uzdodot I.Skrodelei veikt grozī-
jumus, tos iesniedzot izskatīšanai 
komitejas augusta sēdē.

Citi jautājumi
• Atcelt finanšu komitejas 14. jū-
nija sēdes lēmumu «Par nekusta-
mā īpašuma nekustamā īpašuma 
nodokļa parāda un nokavējuma 
naudas piedziņu bezstrīdus kār-
tībā no J.Balgalvja», sakarā ar pa-
rāda un nokavējuma naudas no-
maksu.
• Noteikt dalīto lietošanas mērķi 
īpašumam «Brieži» kā individuālo 
dzīvojamo māju apbūve.
• Apstiprināt dzīvokļu komi-
siju sekojošā sastāvā Z. Blaus, 
E.Kozlovskis, S.Cibuļska, L.L.Bata-
revska, J. Baklāns.
• Apstiprināt par Iepirkumu ko-
misijas priekšsēdētāju V.Vucenu 
un E.Čuderi par vietnieci.
• Konceptuāli atbalstīt vadības 
audita organizēšanu pašvaldībā.

Kultūras centrā tagad 
savs mobilais ekrāns

2010. gada jūlijā nodibinājums 
«Ropažu novada Kultūras atbalsta 
Fonds» iesniedza projekta «Kino 
un kultūra ikvienam Ropažu no-
vadā» pieteikumu Eiropas Lauk-
saimniecības fonda lauku attīstī-
bai Lauku attīstības programmas 
pasākumā «Lauku ekonomikas 
dažādošana un dzīves kvalitā-
tes veicināšana vietējo attīstības 
stratēģiju īstenošanas teritorijā» 
un saņēma apstiprinājumu par 
1590,65 Ls publisko finansējumu.

Iegādāts mobilais ekrāns un 
veiktas grāmatvedības pakalpo-
jumu izmaksas. Kopējā projek-

tā izmaksātā summa 1767,39 Ls, 
no kuras 176,74 Ls ir pašvaldības 
līdzfinansējums.

Ropažu Kultūras un izglītības 
centrā šobrīd ir pieejamas un jau 
aktīvi noris video projekcijas, kino 
demonstrācijas uz ««Quick Fold» 
Comlete 200» (391x290x200), ko 
piegādājis SIA «Eskulop».

Nodibinājums dibināts 2010. 
gada 25. janvārī kā Ropažu nova-
da pašvaldības Kultūras un izglī-
tības centra atklātais sabiedriskais 
fonds papildu līdzekļu piesaistei 
un uzkrāšanai (RKIC Nolikums 
1.8. punkts).
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Ropažu vidusskolas absolventi par nākotnes plāniem

Ādolfs Obuhovs
Vēl neesmu izlēmis. Iespējams, 

strādāšu.

Toms Kolgānovs
Uz Robežsardzi vai Sporta aka-

dēmiju.

Agnese Ruskule
Konkrētu nākotnes plānu šobrīd 
nav. Bija cerības uz vienu skolu, 

bet tagad vairs nav.

Kristīne Verze
Mani interesē māksla, pati gleznoju, vei-
doju dažādus dekorus un aksesuārus, 
tāpēc arī nākotni vēlos saistīt ar mākslu 
un dizainu. Šobrīd plānoju iestāties RTU 
ķīmijas fakultātē un apgūt materiālu 

tehnoloģiju un dizainu.

Klāvs Guļevskis
Pēc vidusskolas domāju iestā-
ties Rīgas Tehniskajā universitātē. 
Mani visvairāk interesē enerģēti-

ka un elektrotehnika.

Baiba Bukeviča
Vēl nav īsti skaidrs, pāris idejas 
un plāni man ir, bet kā tas rea-
lizēsies, to rādīs laiks. Atklāt ne-
gribu, kamēr nav skaidri zināms.

Aigars Usāns
Pēc vidusskolas es domāju iet 
uz Rīgas Tehnisko universitāti, 
mācīties informāciju tehnoloģi-
jas. Domāju tikt budžetā laikam. 

Mācīšos.

Linda Tihonova
Iestāties Pedagoģijas augstskolā. Mācī-
ties par pedagogu. Skolas nosaukumu 
nezinu, viņa šogad tika akreditēta. Būšu 
vai nu sākumskolas skolotāja vai pirms-

skolas skolotāja.

Rūdolfs Missa
Pēc divpadsmitās klases domā-
ju atrast kādu darbu pa vasaru, 
un tad turpināt mācības Rīgas 
Pedagoģijas un izglītības vadī-
bas augstskolā džeza mūzikas 

novirzienā.

Evija Tukiša
Ja tikšu budžetā, tad mācīšos 
to, ko gribu, bet, ja netikšu, tad 
tiešām nezinu, ko darīšu. Mani 
interesē darbs ar cilvēkiem un 

sabiedriskās attiecības.

Olafs Ezertēvs
Domāju mācīties loģistiku. Ļoti 
interesanta profesija - daudz ar 

skaitļiem jāņemas.

Jānis Poga
Pēc vidusskolas pabeigšanas došos uz 
Dāniju, kur studēšu Nordic Multimedia 
Academy. Nesen saņēmu apstiprinājuma 
vēstuli, ka esmu jau uzņemts. Pirms tam 
gan nedaudz šaubījos, jo nevarēju izvē-
lēties — bija doma arī studēt Igaunijā 
Baltijas filmu mediju skolā, tomēr beigās 

izdarīju izvēli par labu Dānijai.

Raitis Kučiks
Pagaidām skaidra plāna nav, 
bet pa vasaru ir doma strādāt 
Zaķumuižas ugunsdzēsēju depo 
un, ja šis darbs iepatiksies, tad 
iespējams mācīšos Ugunsdzēsēju 

koledžā.

Kristiana Junga
Nākotnes plāni man vēl nav 
skaidri, bet es domāju, ka strā-
dāšu. Profesiju vēl neesmu iz-
vēlējusies. Pastrādāšu un tad 
sapratīšu, kas vairāk interesē un 

ko vēlos darīt.

Anna Eglīte
Vēl nezinu, nav skaidri nākotnes 

plāni.

Dana Smirnova
Pagaidām mani nākotnes plāni nav 
skaidri zināmi. Vēl neesmu izdomājusi, 
ko gribu darīt tālāk. Jo visu maina arī 
tas, ka par mācībām ir arī jāmaksā. Sa-
ņemšu eksāmenu rezultātus, un tad do-
māšu un skatīšos, kas man būs izdevīgi.

Agnese Inne
Domāju turpināt mācīties Rīgā, 
tehnikumā. Mani interesē māksla 

un pārtikas tehnoloģija.

Jānis Dzenis
Varbūt iešu tālāk mācīties, bet 

vēl nezinu.

Rita Urtāne
Nav vēl skaidrs, ko es darīšu pēc 
skolas. Vēl domāšu - vai braukt 

projām, vai palikt Latvijā.

Artis Dzenis
Es domāju iet uz Kultūras kole-
džu un mācīties par horeogrāfu.

Andrejs Vaivods
Vēl nezinu.

Sabīne Muceniece
Varētu būt Kultūras koledža, es 
vismaz tā ļoti ceru. Kaut kas sais-
tīts ar humanitārajām zinātnēm 

un mākslu.
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  Pasākumu kalendārs
vairāk skatiet www.ropazi.lv

ropažu estrāde
30. jūlijā 21:00 zaļumballe ar 
grupu «Sestā jūdze»

Zaķumuižas estrāde
9. jūlijā 15:00 
motokluba «Qu-
est of the Roads» 
saiets «Rust We-
ekend». Prog-
rammā: izklaides 
stafetes, spēka 
konkursi, nodokļu automobīļa 
iznīcināšana, motociklistu boksa 
cīņas, armrestlings, svētku ugu-
ņošana. Uzstājas grupas «Slivers 
Cross», «Sirius», «Invasion». Pa-
pildus informācija www.qrmc.lv

ropažu evaņģēliski 
luteriskajā baznīcā
19. jūlijā 19:00 Čehijas bērnu Se-
nās mūzikas ansambļa «Lusatia» 
koncerts

ropažu pludmales 
volejbola laukums
24. jūlijā 15:00 Ropažu novada 
atklātais turnīrs pludmales volej-
bolā jauktām komandām 2. posms

Citur novadā
22. jūlijā 10:00 traktortehnikas 
un tās piekabju valsts tehniskā 
apskate Ropažos, pie degvielas 
uzpildes stacijas «Nivals»
22. jūlijā 13:00 traktortehnikas 
un tās piekabju valsts tehnis-
kā apskate Zaķumuižā, pie SIA 
«Vilkme» darbnīcām
23. jūlijā lielgabarīta atkritumu 
savākšanas akcija Muceniekos. 
Bezmaksas konteiners atradīsies 
pie mājām «Jaunceltnes 2»–5 un 
«Jaunceltnes 2»–6.
24. jūlijā lielgabarīta atkritumu 
savākšanas akcija Muceniekos. 
Bezmaksas konteiners atradīsies 
pie mājām «Jaunceltnes 2»–5 un 
«Jaunceltnes 2»–6.
30. jūlijā 12:00 kapu svētki Ro-
pažos
30. jūlijā lielgabarīta atkritu-
mu savākšanas akcija Silakrogā. 
Bezmaksas konteiners atradī-
sies pie mājām «Priedes 4» un 
«Priedes 5».
31. jūlijā lielgabarīta atkritu-
mu savākšanas akcija Silakrogā. 
Bezmaksas konteiners atradī-
sies pie mājām «Priedes 4» un 
«Priedes 5».

Ar tevi kopā katru soli atceros,
To mirkli pirmo ziedos vītu,

Kā gaišu debesi, kā spožu rītu.
Nekad es neaizmirstu to,

Kaut tavi mati ir jau sudrabā,
Es tevi mīlu tā kā jaunībā.

Mīļi sveicam Skaidrīti un Silvestru Klišānus 50 gadu kāzu jubilejā 

Mazmeitas, dēls, vedekla

Ropažu novada Informācijas 
centra bibliotēkas darba laiki 

vasarā

Pirmdien 14:00—19:00

Otrdien 10:00—16:00

Ceturtdien 14:00—19:00

Piektdien 10:00—16:00

Informācija uzziņām: 67918405.

Zaķumuižas bibliotēkas–
informācijas centra darba laiki 

vasarā

Pirmdien 10:00—17:00

Otrdien 13:00—19:00

Ceturtdien 9:00—17:00 

Piektdien 9:00—16:00

Informācija uzziņām: 67958530.

Palūdz pavasari,
Lai tas spēku aizdod.

Palūdz puteņiem,
Lai gadiem pēdas jauc.

Palūdz pašas sirdij,—
tā vislabāk zinās,

Kādus gadus atpakaļ lai sauc!

Skaistajā 80 gadu dzīves jubilejā no sirds sveicam Skaidrīti Klišāni.
Vēlam stipru veselību, dzīvesprieku un pacietību.

Mazmeitas, dēls, vedekla

«Vasaras lasītprieks»  
kopā ar Grāmattārpiņu
No 21. jūnija līdz 26. 
augustam Ropažu novada 
Informācijas centra 
bibliotēkā Grāmattārpiņš 
organizē nometni 
«Vasaras lasītprieks».

Piedalīties aicināti visi lasīt-

gribošie un lasītvarošie bērni. Par 
katru izlasīto grāmatu — pārstei-
gums! Nometnes noslēguma pa-
sākumā čaklākajiem un radošāka-
jiem lasītājiem pārsteiguma balvas.

Sīkāka informācija pie Grā-
mattārpiņa pa tālruņiem: 
67918405, 26378093.

Zaļumballe kapusvētkos ar grupu «Sestā jūdze»
Līga Mekša

30. jūlijā Ropažos notiks 
tradicionālie kapusvētki, kas 
ik gadu pulcē novadnieku 
radus un draugus uz 
atkalsatikšanos un 
kavēšanos atmiņās. Ropažu 
kapos 12:00 notiks katoļu 
dievkalpojums, bet 13:00 — 
luterāņu dievkalpojums, taču 
vakarā 19:00 tradicionālo 
balli spēlēs leģendārā kantrī 
grupa «Sestā jūdze».

«Sestā jūdze» vairākkārt ir sa-
ņēmusi Bauskas kantrī mūzikas 
festivāla un Latvijas kantrī mūzi-
kas asociācijas «Grand Prix». Arī 
pagājušajā vasarā 12. starptautiska-
jā kantrī mūzikas festivālā Bauskā 
grupa «Sestā jūdze» atzīta par la-
bāko, bet dziesma «Es esmu atvars, 
nebaidies» — par labāko kantrī 
dziesmu. Nupat veiksmīgi pagājusi 
pavasara koncerttūre, kurā grupa 
prezentēja savu jaunāko dziesmu 

«Uz īsu brīdi», kuras teksta autors 
ir Agris Gedrovičs. Mūziķi ballē 
izpildīs teju visus iemīļotākos hi-
tus, dzirdēsim dziesmas no iepriek-
šējiem albumiem «Emigrants» un 
«Kalendārs», kā arī pilnīgi jaunas 
dziesmas no topošā albuma.

Grupas «Sestā jūdze» sastā-
vā muzicē tās līderis un dibinā-
tājs Agris Gedrovičs, dziedātājs 
un basģitārists Modris Miķelsons, 
virtuozais ģitārists Jānis Misiņš, 
bundzinieks Aldis Strazdiņš un 
steel ģitārists Vīgants Murelis.

Biļetes iepriekšpārdošanā va-
rēs iegādāties no 18. jūlija RKIC, 
cena 3 Ls, bet skolēniem, studen-
tiem, pensionāriem un cilvēkiem 
ar īpašām vajadzībām (uzrādot 
apliecību) — 2 Ls. Biļetes pie ie-
ejas estrādē — 4 Ls.

Ropažu baznīcā uzstāsies ansamblis no Čehijas
Līga Mekša

Ar savu vienīgo koncertu 
Latvijā 19. jūlijā 19:00 
Ropažu Evaņģēliski 
luteriskajā baznīcā uzstāsies 
senās mūzikas ansamblis 
«Lusatia consort» no Čehijas.

«Lusatia consort» savdabīgo 
skanējumu veido dažādu mūzikas 
instrumentu saspēle (flauta ar vi-
jolēm, ģitārām, dūdām, bungām 

un renesanses laika pūšamajiem 
instrumentiem) un mūzikas skolu 
vokālistu dziedājums.

Koncertā izpildīs gandrīz 
stundu ilgu programmu, kas īpaši 
gatavota festivālam «Srednevjes-
ki dnevi na ljubljanskom gradu» 
(Viduslaiku dienas pie Ļubļanas 
pils) Slovēnijā, kā arī program-
mu, kurā izskanēs slovēņu tradi-
cionālo godu dziesmas. Ansamb-
lis «Lusatia consort» dibināts 90. 
gadu vidū un ir slavens ar savu 

interesanto sniegumu, izpildot da-
žādu laika periodu stilu mūziku, 
tādējādi klausītājam dodot iespē-
ju baudīt ne tikai renesanses laika 
dziesmas un dejas, bet arī nianses 
no baroka un romantisma laikme-
tiem. Ne mazāk spilgts ir arī pašu 
autentiskā stila repertuārs, kurā 
apvienojas dažādu tautu tautas-
dziesmas un, tā sauktā, pasaules 
mūzika, kurā pielietoti mūsdienu 
strukturālie paņēmieni. Ansamblis 
atzinīgi novērtēts vairākos starp-

tautiskos konkursos un festivālos, 
un tā dalībnieki paši izveidojuši 
savu starptautisko etno mūzikas 
festivālu «Barabanfest» Čehijā.

Koncerts Ropažos būs ieska-
ņa starptautiskajam tautas mūzi-
kas festivālam «Eiropeade», kas 
norisināsies laikā no 20. līdz 24. 
jūlijam Tartu, Igaunijā, uz kuru 
dosies arī Ropažu novada bērnu 
tautas dejotāji.

Ieeja koncertā par ziedoju-
miem.

Publicitātes foto


